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Med detta sagt så vill jag även poängtera att vi be-
finner oss i ett mycket osäkert tidevarv då det gäller 
det allmänna ekonomiska läget och det geopolitiska 
världsläget. Vi har saker som påverkar oss mycket i 
form av räntehöjningar, inflation och allmänna kost-
nadsökningar på många olika sektorer. Dessutom 
ser det ut som om Välfärdsområdets dåliga ekonomi 
kommer att drabba glesbygden mer än andra områ-
den när vi ser på förslagen till indragning av service 
i Korsnäs och de besked om fastigheter som inte ska 
hyras från och med 1.1.2026.

Förslaget till budget för år 2025 och ekonomiplan 
2026 – 2027 kan ändå klassas som en stark budget 
och ekonomiplan. Vi har fått preliminära prognoser 
för skatteintäkterna och statsandelarna som ser bra 
ut. Men eftersom vi samtidigt ser att arbetslösheten 
ökar inom olika näringar, så valde kommunstyrelsen 
att föreslå en mer försiktig linje. 

Den stora reformen av arbetskrafts- och närings-
livsuppgifterna som flyttas från NTM-centralerna 
till kommunernas uppgifter från och med 1.1.2025 
påför kommunerna både mera uppgifter och mera 
statsandelar. Korsnäs hör till Österbottens sysselsätt-
ningsområde med Vasa stad som värdkommun och 
eftersom det är en ny uppgift som påförs nu när ar-
betslösheten i regionen är på stigande så känns det 
klokt att ta sig an det första verksamhetsåret med lite 
försiktighet.

Korsnäs kommuns 
budget 2025 och 
ekonomiplan 2026-2027
Korsnäs kommunfullmäktige har behandlat kommunstyrelsens för-
slag till budget och ekonomiplan på sitt möte 11.11.2024.  Efter ett 
positivt resultat för boksluten 2022 och 2023, ser trenden ännu ut att 
fortsätta. De preliminära prognoserna när vi är i början av december 
visar ett möjligt överskottsbokslut även för år 2024. Budgeten för 
2025 är också uppgjord med en försiktig prognos om ett överskott 
även då.

Budgetförslaget 2025
I budgetförslaget räknar vi med totala verksam-

hetsinkomster om 4,47 (4,35) miljoner euro och med 
totala verksamhetsutgifter om 10,64 (10,1) miljoner 
och ett nettoresultat från verksamheten om dryga 
6,17 (5,78) miljoner. Jämför vi siffrorna med budget-
siffrorna för 2024, som finns inom parentes så ser vi 
att både inkomster och kostnader ökar. Därför kan 
man inte kalla 2025 års budget som någon sparbud-
get, om än vi har haft all orsak att se över vår verk-
samhet även i Korsnäs. 

Snabbt kalkylerat så kommer kommunen att tappa 
åtminstone 300.000 euro i hyresinkomster år 2026 då 
välfärdsområdet upphör att hyra vissa kommunala 
fastigheter. Ytterligare inkomstbortfall kan tillkom-
ma då andra fastigheter ska bolagiseras.

Då det gäller den verksamheten som lämnar kvar i 
kommunen så har vi även för 2025 en rejäl kostnads-
ökning som inte kan fortgå, men just nu finns det 
stora behov inom grundutbildningen och småbarns-
pedagogiken. 

Som ni ser ur siffrorna ovan så har vi haft lite rytm-
störningar i systemet för skatteredovisningarna till 
kommunerna. Det visar sig i en mindre skattein-
komst i bokslutet 2020, men korrigerades till bokslu-
tet 2021. Skatteintäkterna för Korsnäs kommun 2022 
landade på rätt så samma nivå som 2021 och från 

Finansieringen
Skatteinkomsternas utveckling
                   2020  2021 2022  2023 BU 2024 BU2025
Kommunalskatt     5 300 t€ 6 189 t€ 6 237 t€ 3 151 t€ 3 255 t€ 3 300 t€
Samfundsskatt  648 t€ 883 t€ 6911 t€ 571 t€ 490 t€ 400 t€
Fastighetsskatt   658 t€ 718 t€ 810 t€ 829 t€ 832 t€ 850 t€
Totalt                6 606 t€ 7 790 t€ 7 652 t€ 4 551 t€ 4 577 t€ 4 550 t€
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Nr 1-2025 utgivning 14.2.2025 manusstopp 31.1.2025
Nr 2-2025 utgivning 21.3.2025 manusstopp 7.3.2025

Upplaga: 1300 exemplar
Utkommer 7 gånger 2024 till hushåll 
och företag i Korsnäs
Material sänds till Korsnäs kommun/
Kenth Nedergård
Postadress: Silverbergsvägen , 66200 
Korsnäs
Telefax: 3479 190  
Telefon: 050-5222 644
e-post : kenth.nedergard@netikka.fi

Utgivare: Korsnäs kommun
Ansvarig utgivare: Christina Båssar
Redaktionsråd: Sven-Erik Bernas, Anna-Lena 
Kronqvist, Maria Mannfolk, Kjell Nydahl,Sofia 
Mitts-Björkblom och Helena Höglund-Rusk.
Framställning: Kenth Nedergård
Foton och material om inte annat nämns: Kenth 
Nedergård
Översättningar: Kielipalvelu Linguatum/Arja Grönvik
Pärmbild: Korsnäs kyrka i vinterskrud
Tryckeri: Waasa Graphics Ab

Annonsera i KorsnäsNytt
 Annonspriser år 2025 (+ moms 25,5%)

 Svartvitt Färg

1/1-sida  115 145
  (h*b) 269 mm x 182 mm
½-sida 80 105
  (h*b) 133 mm x 182 mm
           269 mm x 88,5 mm
¼ sida 60 75
   (h*b) 133 mm x 88,5 mm
Radannons/ruta 40 50
varierar enl behov

Allmännyttiga föreningar och ideella 
samfund får en rabatt på 50 % på ovan-
stående priser för annonser som gäller 
kommersiella evenemang och motsva-
rande arrangemang.
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och med 2023 är de inte längre jämförbara då en stor 
andel av skatteintäkterna omfördelas till välfärdsom-
rådenas finansiering.

Statsandelssystemet ändras radikalt inför 2023 
och statsandelarna som beräknas för social- och 
hälsovård överförs direkt till välfärdsområdena. De 
statsandelar som kommunerna erhåller från 2023 
och framåt är finansiering för kommunernas barn 
och unga samt för Korsnäs del även en stor del skat-
tekompletteringar och ersättningar för systemänd-
ringar. Inför 2025 ökar kommunens statsandel för 
basservicen med 354 t€ som en följd av att finansie-
ringen för arbetskraftsreformen kommer direkt till 
kommunerna i form av statsandelar.

Investeringarna
När det gäller investeringarna i budgeten för år 

2025 så kan vi konstatera att ett av de största projek-
ten är Kyrkobyvägens nya beläggning samt sanering 
av vägbelysningen. Det är egentligen ett projekt som 
skulle ha verkställts redan 2024, men då planering-
en påbörjades så växte projektets omfattning, därför 
flyttades projektet fram till år 2025.

Det andra stora projektet är att komma vidare med 
planerna på vad som ska byggas på den gamla kom-
mungårdens tomt. Där är planeringskostnader på 
investeringsdelen medan det som kommer att synas 
mest år 2025, nämligen själva rivningsarbetet finns 
budgeterat som en driftskostnad på tekniska avdel-
ningens budget.

För år 2025 finns även en större investeringshelhet 
till vatten- och avloppsverket för att säkra upp drif-
ten och förhoppningsvis minska på störningar i form 

av vattenläckage som är svåra att hitta. 
Totalt har vi en investeringsbudget för år 2025 om 

1,085 miljoner euro i utgifter. Investeringarna är i 
paritet med våra avskrivningar och om möjligheter 
finns så strävar vi efter att minska på skuldbördan. 

Skuldsättningen
Kommunens skuldsättning kommer med det god-

kända budgetförslaget att uppgå, inklusive interna 
lån, till 5 363 000 euro och det betyder en skuldsätt-
ning om ca. 2 655 euro per invånare.  

Målsättningen för Korsnäs kommun är att vi ska 
vara en trygg och familjevänlig kommun med en 
välmående befolkning och ett ökat antal arbetsplat-
ser. Vi kommer att se stora förändringar under de 
kommande åren då det gäller den service som vi har 
varit vana att få från kommunen, när nu en stor del 
har överförts till Välfärdsområdet. Vår förhoppning 
är att vi kan bibehålla den goda servicenivån även 
framledes och att vi kan ha ett gott liv i Korsnäs.

Jag vill även rikta att stort tack till alla duktiga 
Korsnäsbor som så föredömligt sett till att vi under 
året som gått har kunnat ha en framgångsrik och fö-
retagsam kommun. Ett stort tack även till kommu-
nens personal för ett fortsatt gott arbete på våra olika 
enheter och till våra förtroendevalda som tar ansvar 
för att kommunens verksamhet skall vara hållbar och 
bra för våra kommuninvånare.

En Fridfull Jul och Ett Gott Nytt År!
Christina Båssar
Kommundirektör
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fullmäktige- 
ledamöter

I nuvarande fullmäktige i 
Korsnäs finns 21 ledamöter. Det 
är kommunens fullmäktigeför-
samling som fattar beslut om an-
talet ledamöter i fullmäktige. Ett 
udda antal ledamöter i fullmäk-
tige väljs enligt antalet invånare i 
kommunen. 

Inför nästa mandatperiod, vil-
ken inleds1.6.2025, bör antalet 
fullmäktigeledamöter meddelas 
före utgången av året före valåret, 
d.v.s. senast 31.12.2024. 

Vid fullmäktiges sammanträde 
11.11.2024 föreslog SFP-gruppens 
ordförande Sven-Erik Bernas att 
antalet ledamöter i kommunens 
fullmäktige skall fastställas till 19. 
SFP-gruppens förslag omfattades 
enhälligt av fullmäktige. 

Fullmäktige beslutade därmed 
enhälligt att Korsnäs fullmäktige 
består av 19 ledamöter för man-
datperioden, som inleds 1.6.2025.

Enligt kommunallagen ska 
fullmäktige senast i samband 
med att budgeten godkänns fatta 
beslut om kommunens inkomst-
skattesats. I Korsnäs kommun 
har inkomstskattesatsen åren 
2019-2024 varit följande: 2019-
21 21,50 %, 2022 22,00 % , 2023 
9,36 % och 2024 9,30 %.

År 2023 justerades inkomstskat-
tesatsen nedåt med 12,64 procent-
enheter i och med genomförande 
av reformen av social- och hälso-
vården och räddningsväsendet. 
Kommunens inkomstskattesats 
ska bestämmas med 0,10 %-enhe-
ters noggrannhet. En justering om 
+ 0,10 % innebär för Korsnäs del 
cirka 34 000 euro på årsnivå.

Inför skatteåret 2025 har staten 
aviserat sänkningar i avdragsmöj-

Korsnäs sänker 
skatten år 2025

ligheterna i kommunalbeskatt-
ningen då det gäller inkomstbe-
skattningen. Som en följd av detta 
beräknas kommunernas skatter 
öka något, samtidigt som kommu-
nernas kompensation för skatte-
bortfall i statsandelarna minskas. 
Avsikten är att minska skillnaden 
mellan den nominella skattegra-
den och den effektiva skattegra-
den i kommunalbeskattningen. 
Detta betyder att skattebetalaren 
i sin tur kommer att känna av en 
skattehöjning på sina inkomster 
då avdragsmöjligheterna minskar, 
för att kompensera detta kunde 
det vara motiverat att sänka kom-
munalskatten något.

Kommunfullmäktige beslutade 
11.11.2024 att inkomstskattesat-
sen för år 2025 sänks till 9,20 %.

Enligt fastighetsskattelagen 
skall fastighetsskatt betalas årli-
gen på basis av fastighetens vär-
de. Fastighetsskatt utgår inte för 
skog och jordbruksjord men om-
fattar gårdsbrukets produktions-
byggnader. 

Fastighetsskatten tillfaller den 
kommun där lägenheten är belä-
gen. Fastighetsskatteprocentsat-
serna fastställs med en hundradels 
procents noggrannhet.

Fullmäktige i Korsnäs fastställ-
de 11.11.2024 fastighetsskatterna 
inför år 2025. Den enda ändring-
en som gjordes var att fastighets-
skatten för andra än stadigvarande 
bostäder höjs till 1,60 %. Korsnäs 
kommun erhåller cirka 877  000 
euro i fastighetsskatt enligt bud-
getberäkningen. 

Fastighetsskatteprocentsatserna 
för år 2025 är följande:

• Allmän fastighetsskattepro-
cent för byggnader 1,00 %

• Allmän fastighetsskattepro-
cent för mark 1,30 %

• Bostad för stadigvarande bo-
ende 0,55 %

• Bostadsbyggnad för annat än 
stadigvarande boende 1,60 %

• Obebyggd byggnadsplats 
som avses i 12 a § 0,00 %

• Allmännyttigt samfund som 
avses i 13 a §, för byggnader 
0,00 %

• Allmännyttigt samfund som 
avses i 13 a §, för mark 0,00 
%

• Vissa anläggningar som avses 
i § 14 (Kraftverk) 3,10 %

Fastighetsskatteprocent-
satserna för år 2025

Silverbergs  
stipendiefond

Ansökan om bidrag för höst-
terminen 2024 ur Silverbergs sti-
pendiefond har inlämnats av 28 
studerande. Två studerande har 
inlämnat ansökan för sent och 
en har inte kompletterat sin an-
sökan inom utsatt tid. De övriga 
25 uppfyller villkoren och kan 
beviljas stipendium.

Kommunstyrelsen beviljade 
4.11.2024 var sitt stipendium på 
350 euro till Linda Aspö-Mattans, 
Anna Backgren, Emilia Eklund, 
Rikard Fors, Jennie Färm, Tracey 
Haga, Conny Hartvik, Amanda 
Holtlund, Carl-Oskar Juthborg, 
Belinn LIndeqvist, Joel Lindholm, 
Jonas Nilsson, Charlitha Oasis, 
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Från den 1.1.2025 överförs sta-
tens AN-tjänster till kommunerna. 
I fortsättningen får person- och 
företagskunder hjälp med arbets-
sökning och rekrytering från kom-
munernas sysselsättningstjänster i 
stället för AN-byrån. Fastän refor-
men strukturellt är stor är det bara 
kontaktuppgifterna som ändras ur 
kundens synvinkel.  Till Österbot-
tens sysselsättningsområde hör 
Kaskö, Korsholm, Korsnäs, Laihe-
la, Malax, Närpes, Nykarleby, Vasa 
och Vörå.

Utan tidsbokning kan man även 
nästa år sköta sysselsättningsären-
den i Vasa och Närpes, där verksam-
heten fortsätter i den nuvarande 
AN-byråns lokaler. I Vasa betjänas 
kunderna i ämbetshuset på adres-
sen Wolffskavägen 35 och i Närpes 
vid stadens serviceställe på adres-
sen Närpesvägen 4. Öppettiderna 
uppdateras i slutet av året på kom-
munernas webbplatser. 

I Kaskö, Korsnäs, Laihela, Malax, 
Korsholm, Nykarleby och Vörå kan 
man från och med 1.1.2025 sköta 
ärenden enligt tidsbokning. I var-
je kommun kommer det att finnas 
ett serviceställe som betjänar en-
ligt tidsbokning. Serviceställena 
kommer att finnas i kommunernas 
egna lokaler, såsom kommunhuset/
kommungården. Man kan be om 
tidsbokning från sysselsättnings-
tjänsterna. Närmare information om 
adresser och kontaktuppgifter upp-
dateras på kommunernas webb-
platser i slutet av året. 

Till exempel från Nykarleby sköter 
man ärenden ännu till årets slut i Ja-
kobstad, men nästa år sköts ärenden 
utan tidsbokning i Vasa eller med 
tidsbokning vid Nykarleby stadshus. 

Telefonnumren uppdateras 
Telefontjänsten som betjänar 

person- och företagskunder i Öst-

erbottens sysselsättningsområde 
kommer från 1.1.2025 att ha nya 
nummer. Personkundernas nya ser-
vicenummer är 06 325 4400. Före-
tagskunderna kan ringa till numret 
06 325 4500. 

Dessutom ändras de enskilda 
tjänstemännens arbetstelefonnum-
mer och e-postadresser. AN-byrån 
informerar kunderna direkt om de 
nya kontaktuppgifterna. 

Man strävar till att kundernas 
kontaktpersoner, det vill säga deras 
egna tjänstemän, ska förbli desam-
ma.  Den egna tjänstemannen kan 
ändå bytas ut i det fallet att hen bör-
jar jobba inom ett annat sysselsätt-
ningsområde än det som kunden 
tillhör.  

E-tjänsterna förblir oförändrade
E-tjänsterna förblir oförändra-

de på Jobbmarknaden som är en 
riksomfattande nättjänst för att skö-
ta ärenden gällande arbetssökning 
och rekrytering. 

Till Jobbmarknaden kan man log-
ga in med nätbankskoder eller mo-
bilnyckel för att till exempel anmäla 
sig som arbetssökande, följa arbets-
sökningsprocessen eller söka start-
bidrag.

På Jobbmarknaden finns svar på 
kundernas frågor

På Jobbmarknadens webbplats 
har man publicerat ofta ställda 
frågor om reformen av sysselsätt-
ningstjänsterna på Österbottens 
regionala sida. På en sida har man 
sammanställt svar på frågor som 
gäller förändringen under kundens 
synvinkel i Österbotten. 

Frågorna gäller bland annat skyld-
igheten att söka jobb, överflytt-
ningen av kundens uppgifter och 
orsakerna till reformen. Bekanta dig 
med frågor och svar på Jobbmark-
naden.

Reformen av sysselsättningstjänsterna medför nya 
serviceställen i Österbottens sysselsättningsområde

Österbottens sysselsättningstjänsters servicenumror fr.o.m. 1.1.2025 är
Personkunderna             06325 4400
Företagskunderna          06325 4500Å Å

Information om Öster-
bottens välfärdsområdes 

digitala stödsidor för 
unga och föräldrar

I Omahelpperi har man samlat 
information, stöd och tjänster för 
unga i olika livssituationer, allt 
från psykiskt välbefinnande till 
val av studieplats och även gäl-
lande fritiden - https://omahelp-
peri.fi/sv
På normaali.fi finns orostest, 
videor och en chatt mån 15-17 
| ons 15-17 | fre 11-13 för unga 
- https://normaali.fi/pohjanmaa-
testisv/
Omaperhe ger tillförlitlig infor-
mation och stöd för familje-
planering och familjer. Den ger 
vägledning om egenvård och 
hjälper dig att hitta rätt famil-
jecentertjänster för din familj - 
https://omaperhe.fi/sv
På enjaksa.fi finns en chatt för 
föräldrar mån 15-17 | ons 15-17 
| fre 11-13 som är helt anonym, 
kostnadsfri och även för de 
minsta problemen - https://
enjaksa.fi/pohjanmaasv/

Rabbe Rusk, Casper Sjögren, San-
dra Smedlund, Jennifer Sten, Elvi-
ra Söderlund, Adelina Udd, Mir-
zela Vardo, Johanna Vägar, Emma 
Westerlund, Linnéa Westerlund 
och Anna-Stina Öling. 

Korsnäs kommuns  
stipendiefond

Endast en studerande hade an-
sökt om stipendium ur Korsnäs 
kommuns stipendiefond hösten 
2024. 

Kommunstyrelsen beslutade 
4.11.2024 att utdela ett stipendi-
um om 150 euro för höstterminen 
2024 till Emma Sandholm.
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Övergå till den enkla och säkra e-fakturan!
En e-faktura är en elektronisk faktura som skickas till din nätbank, i stället för en pappersfaktura som du får per 
post. E-fakturan är ett tryggt sätt att ta emot och betala fakturor.
Vill du undvika behandlingsavgiften på 5,06 euro på våra pappersfakturor, så kan du övergå till att använda 
e-faktura.
Såhär gör du för att börja använda e-faktura:
1. Teckna ett avtal om e-fakturor i din nätbank
2. Välj Korsnäs kommun från listan över fakturautställare. Notera att det finns två olika avtal att välja emellan - 

ett för vatten- och avloppsfakturering och ett för övriga fakturor från Korsnäs kommun.
3. Sök upp senaste referensnummer och eget kundnumer på en faktura som du önskar registrera som e-fak-

tura.  
Gällande vatten-/avloppsvattenfaktureringen behövs referensnummer och säljarens referens.

4. Efter att vi från din bank tagit emot den fullmakt som du givit skickar vi i fortsättningen fakturorna direkt till 
din nätbank. Det enda du behöver göra är att granska fakturan och godkänna att betalningen dras från ditt 
konto. Alternativt kan du välja att fakturan ska betalas automatiskt, då dras betalningen automatiskt från ditt 
konto på förfallodagen.

Ekonomiavdelningen
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n Verksamhetsunder-
stöd år 2025

Anslag avsett för verksamhets-
understöd till föreningar och 
organisationer tas upp på olika 
kostnadsställen i kommunens 
budget.

Kommunstyrelsen beslutade 
4.11.2024 budgetera 14 200 euro i 
budgeten för år 2025. Bidragen be-
talas ut mot faktura/ anhållan om 
utbetalning. Ärendet förs vidare 
till respektive nämnd som fördelar 
bidragen i enlighet med godkänd 
budget 2025.

Allmän förvaltning
• Korsnäs Företagare r.f. 1600 € 
• Österbottens Fiskarförbund r.f. 

1000 € 
• (för fiskutplantering max 50 %, 

max 500 €/by)
• Svenska Finlands Folkting 200 € 

Bildningsväsendet
• Föreningen Folkhälsan i 

Korsnäs r.f. 5700 €
• Finlands svenska 4H/ Korsnäs 

4H 3.500 €
• Föreningen Prästgårdsmuseet i 

Korsnäs 2000 €
• Frontveteranföreningen Kam-

raterna r.f. 200 €

Svenska kulturfonden prisbe-
lönar varje år eldsjälar som gjort 
insatser för kultur eller utbild-
ning på svenska i sin region. René 
Michelsson, eldsjäl och skolkock, 
tilldelades i år Österbottens 
svenska kulturfonds svenska da-
gen-pris på 5 000 euro! 

René Michelsson är vardags-
hjälten som är känd för sin goda, 
hemlagade skolmat, sin glädje och 
sin medmänsklighet. Hans hjär-
tesak är elevernas välmående och 
han bidrar till att göra Molpe skola 
till en trygg plats där alla är väl-
komna.

Svenska Dagen-pris till  
Rene Michelsson

Då kockens arbetsdag är slut i 
Molpe skola fortsätter René som 
elevernas pålitliga busschaufför 
och också som tränare för skolans 
stafettlag. Lag som gått från klar-
het till klarhet på Stafettkarneva-
len.

René Michelsson är en inspira-
tör och en eldsjäl. Med sitt glada 
och hjälpsamma sätt lyser han upp 
tillvaron och gör vardagen bättre 
för alla omkring honom. Han är 
en fin förebild för barn, ungdomar 
och vuxna.

René Michelsson firades i Molpe 
skola den 6 november.
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Den nya kommungården är 
byggd och ibruktagen våren 
2023. Enligt förslag ska även bo-
stadsbyggnaden som hör ihop 
med gamla kommungården ska 
rivas och ersättas med ett nybyg-
ge. För detta ändamål bör en ny 
planeringskommitté utses.

Tekniska nämnden föreslog 
1.10.2024 för kommunstyrelsen 
att en planeringskommitté för pla-
neringen av den gamla kommun-
gårdstomten utses. 

Kommunstyrelsen tillsatte 

Projektidé ”Korsnäs - 
Framtidens vätgasby”

Som en fortsättning på det 
havsbaserade vindkraftsprojek-
tet har en projektansökan sänts 
in till Österbottens Förbund.

Projektets målsättning: Som 
stöd för planeringen av Finlands 
första storskaliga havsbaserade 
vindkraftspark vill Korsnäs kom-
mun under projekttiden testa och 
utveckla möjliga lösningar för att 
i största möjliga mån kunna till-
varata den kommande nyttan av 
den stora tillgången på grön el 
som havsvindkraftsparken kan 
producera. Genom att kunna på-
visa en direkt lokal nytta av havs-
vindkraftsparken förväntas också 
den allmänna inställningen till det 
stora investeringsprojektet utanför 
kusten i Korsnäs bli ännu mer po-
sitiv.

Projektet skulle ske samarbe-
te med universitet och högsko-
lor, samt Vattenfall, Vasek och 
den lokala företagarföreningen. 
Under projektets gång skulle det 
göras olika undersökningar och 
workshops för att involvera företa-
garna i det möjliga förverkligandet 
av vätgasanvändningen, samt att 
kunna konkret utreda om och hur, 
man kan lokalt ta tillvara den goda 
tillgången på grön el som kommer 
att uppstå om havsvindkraftspar-
ken byggs utanför Korsnäs kust. 
Samt vilken form av infrastruktur 
som behövs och vart den lämpli-
gast kan placeras lokalt.

Svaret på projektansökan torde 
komma inom 1-2 månader. Om 
projektet beviljas finansiering bör 
kommunen reservera 30 % egen 
finansiering till projektet eller ca 
37 000 euro per år.

Kommunstyrelsen förordade 
projektansökan 4.11.2024.

B i l d n i n g s -
nämnden har 
tagit del av den 
p r e l i m i n ä r a 
prognosen över 
barn- och elev-
statistiken. Den 
n e d å t g å e n d e 
prognosen för 
Harrström dag-
hem visar på ett 
lågt antal barn.

För att kunna bibehålla de tre 
byaskolorna så länge som möjligt 
så är strategin att stärka upp dessa 
skolor genom att integrera försko-
lan till skolorna då elevgrupperna 
minskar i enlighet med den befint-
liga elevprognosen.

Bildningsnämnden godkände 
29.10.2024 att verksamheten inom 
småbarnspedagogiken vid Harr-
ström daghem fortsätter med krav 
på att också kompletterande små-
barnspedagogik samt morgon- 
och eftermiddagsverksamheten 
fortsätter i samma byggnad, vilket 
i sin tur kräver ett utökat samarbe-
te personalen och enheterna emel-
lan. Från hösten 2025 stängs två 

Ändrad verksamhet i 
Harrström daghem

rum och lunch föreslås tillredas 
vid Kottebo daghem och trans-
porteras till Harrström daghem. 
Råvaror till frukost och mellan-
mål inköps via Kottebos kök, men 
tillreds vid Harrström daghem till 
dagisbarn, barn inom komplette-
rande småbarnspedagogik samt 
morgon- och eftermiddagsverk-
samhet. Eventuella personalar-
rangemang som berörs genomförs 
vid separata samarbetsförhand-
lingar.

Kommunstyrelsen godkände 
4.11.2024 bildningsnämndens för-
slag till verksamhetsförändringar 
i omfattningen av småbarnspeda-
gogiken i Harrström.

Planeringskommitté för  
gamla kommungårdens tomt

4.11.2024 en planeringskommit-
té för planeringen av den gamla 
kommungårdstomten. Kommit-
tén består av Johanna Juthborg, 
Anna-Lena Kronqvist, Amanda 
Åkersten, Håkan Wester, Jonne 
Yli-Ikkelä och Dan-Anders Ro-
sendahl samt tekniska chefen, 
fastighetsingenjören och kom-
mundirektören. Tekniska chefen 
fungerar som sammankallare och 
beredare i arbetsgruppen och fast-
ighetsingenjören fungerar som ar-
betsgruppens sekreterare.
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Mottagande av flyk-
tingar och beslut om 
kommunplatser

NTM-centralen har skickat 
en förfrågan kring beredska-
pen för mottagande av flykting-
ar och beredskapen att anvisa 
kommunplatser i Österbotten. 
NTM-centralen uppgör avtal 
med kommunerna om styrning-
en av flyktingar till kommunen.

Migrationsverket uppskattar att 
år 2025 kommer antalet asylsö-
kande att vara 5.000 – 10.000 per-
soner som söker skydd i vårt land. 
Antalet kan naturligtvis variera 
kraftigt beroende på olika former 
av kriser på olika håll i världen.

NTM-centralen i Österbotten 
önskar att kommunerna i området 
skulle delta i mottagningsarbetet i 
stor utsträckning. Varje kommun 
bör förbereda sig på att ta emot åt-
minstone de personer som redan 
nu bor i kommunen och som fått 
tillfälligt skydd.

För kommuner som mottar flyk-
tinggrupper och erbjuder kom-
munplatser utbetalas ersättning 
för kostnader som uppstår, under 
förutsättning att kommunen har 
ett gällande mottagningsavtal med 
NTM centralen. Aktivitetskoordi-
natorn har utarbetat ett utkast till 
avtal som bör godkännas inom 
detta år.

Kommunstyrelsen godkände 
4.11.2024 det uppgjorda förslaget 
till avtal med NTM-centralen och 
meddelar att kommunen har be-
redskap att bevilja kommunplats 
åt de som sökt tillfälligt skydd i 
kommunen i enlighet med till-
gången till lämpliga bostäder, cir-
ka 10 personer per år. För närva-
rande utgör bristen på tillräckligt 
antal lediga bostäder en begräns-
ande faktor för kommunens möj-
lighet att mottaga större grupper 
av kvotflyktingar.

Röstningsställen för 
välfärdsområdes- och 
kommunalval 2025

Inför allmänna val besluter 
kommunstyrelsen om kommu-
nens allmänna förhandsröst-
ningsställen och röstningsom-
rådenas röstningsställen på 
valdagen. Uppgifterna skall i god 
tid före valet registreras i det na-
tionella registret över röstnings-
ställen.

Enligt 9 § i vallagen ska kom-
munstyrelsen besluta om antalet 
och placeringen av kommunens 
förhandsröstningsställen. För-
handsröstning som utförs vid en 
anstalt och hemmaröstning hand-
has av en för ändamålet vald val-
bestyrelse.

Röstningsställen
Kommunstyrelsen beslutade 

4.11.2024 att som röstningsställen 
under valdagen söndag 13.4.2025 
fungerar:

Nr 1 Molpe; Molpe skola, Sjövä-
gen 49

Nr 2 Korsnäs kyrkoby; Kom-
mungården, Silverbergsvägen 21

Nr 3 Harrström; Harrström dag-
hem, Gamla Strandvägen 193 A

Nr 4 Taklax; Taklax skola, Tak-
laxvägen 620

Förhandsröstningsställe
Kommunstyrelsen beslutade 

att som kommunens allmänna 
förhandsröstningsställe fungerar 
Kommungården i Korsnäs, Sil-
verbergsvägen 21. Förhandsröst-
ningen pågår onsdag 2.4 – tisdag 
8.4.2025.

Hyreshöjning 2025
Hyresavtalen för kommunens 

bostadslokaler och en del af-
färslokaler justeras på basen av 
levnadskostnadsindex. Föränd-
ringen i levnadskostnadsindex 
för oktober 2023 till oktober 
2024 visar en ökning på 1,08 %.

Tekniska nämnden beslutade 
19.11.2024 att hyran för kommu-
nens bostäder och de affärslokaler 
som följer samma indexjusteringar 
höjs med 1,08 % fr.o.m. 1.1.2025.

Fastighets Ab Trikar
Hyrorna vid Fastighets Trikar 

Oy i Karis justeras på basen av lev-
nadskostnadsindex. Förändringen 
i levnadskostnadsindexet för au-
gusti 2023 till augusti 2024 visar 
en ökning på 1,22 %. HUS-Kunta-
ryhmä har undantagsvis hyreshöj-
ning baserat på basen av levnads-
kostnadsindexet för september. 
Förändringen september 2023 till 
september 2024 visar en ökning på 
0,82 %.

Tekniska nämnden beslutade 
19.11.2024 att hyrorna vid Fast-
ighets Ab Trikar Oy höjs från och 
med 1.1.2025 på basen av föränd-
ringarna i levnadskostnadsindex 
med 1,22 % för de hyresgäster vars 
hyra är bunden till levnadskost-
nadsindexet för augusti. Hyresgäs-
ter vars hyreshöjning är bunden 
till levnadskostnadsindexet för 
september höjs med 0,82 %.
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Bygglov, åtgärdstill-
stånd och anmälningar

Tillsynsnämnden har haft två sammanträden under hösten:  
1.10.2024 och 5.11.2024. Följande ansökningar om bygglov och åt-
gärder har godkänts.

Bygglov
Byggherre By, RNr  Ändamål
Stenfors Göran  Harrström, 3:98  Gäststuga
Dermoshop ab Korsnäs, 54:06 Emballagetvätt
Korsnäs kommun  Korsnäs kby, 14:23 Förskoleutrymme
Majaniemi Janne Korsnäs, 7:108 Fritidsbostad
Sanela Brkic  Korsnäs kby, 23:6 Ändring av anv ändamål
Aulakoski Anna Molpe, 1:136 Bastu
Backgren Conny Molpe, 48:0 Villa till bostad
Fastighets ab Molpe Strömmen Molpe, 67:1 Tillbyggnad restaurang
Stenman Kaj Molpe, 6:179 Villa till bostad
Vestblom Siv Molpe, 6:178 Villa till bostad
Ekström Tommy o Johanna Taklax, 1:98 Gårdsbastu
Rosendahl Marcus Taklax, 11:16 Renovering av bostad
Rosendahl Rune Taklax, 11:16 Garage

Åtgärdstillstånd
Blomqvist John Värmebrunn
Bostads ab Harrström Sweden Värmebrunnar
Eriksson Björn Renovering + cistern
Helenelund Anneli Avloppscistern
Lassas Per-Ole Avloppscistern
Lassas Per-Ole Solpaneler
Moliis Nicklas Biltak
Molpe ungdomsförening r.f. Solpaneler
Ojajärvi Hannu Förråd
Palmqvist Martin Förråd
Vasa Elnät ab Parktransformator (6 st)
Vestberg Kenneth Båthus
Your Grocery Store ab Modulbutik
Åkersten J-E o Christina Förråd + Lada

Åtgärdsanmälan
Dermoshop ab Tensidtank
Ek Mari-Ann Växthus

Rivningsanmälan
Backlund Henry Äldre butiksbyggnad
Moliis Nicklas Äldre växthus

Undantagslov för  
biltaksgarage

Anders och Arja Åman har an-
hållit om undantagslov för att 
uppföra ett biltaksgarage på lä-
genheten 7:178 på Bredskäret i 
Molpe. Placeringen avviker från 
strandgeneralplanen.

Området är en del av Strandge-
neralplanen och i planen har om-
rådet beteckningen RA (Område 
för fritidsbostäder) och M (Jord- 
och skogsbruksområde). Biltaks-
garaget skulle placeras något utan-
för RA-områdets gräns, och berör 
således M-område. M-området är 
i markägarens ägo, området kan 
ses som en del av den befintliga 
byggplatsen. Den tilltänkta platsen 
för den nya byggnaden innefattar 
inte växtlighet, platsen är högre 
belägen än omgivningen och läm-
par sig således bra för byggnation. 
Placeringen skulle vara mer ända-
målsenlig än om byggnaden skulle 
placeras inom RA-områdets grän-
ser. Strandvegetationen kan beva-
ras.

Byggande på önskad plats kan 
inte ses förorsaka olägenheter för 
planläggningen, byggnadens pla-
cering kompletterar det befintliga 
gårdstunet och äventyrar inga na-
tur- och/eller landskaps- eller kul-
turvärden.

Tekniska nämnden föreslog 
29.10.2024 för kommunstyrelsen 
att undantag kan beviljas. Kom-
munstyrelsen beviljade 4.11.2024 
undantagslov i enlighet med tek-
niska nämndens förslag.

Tekniska verket har fört diskus-
sion med Transport K. Wester-
lund om vinterunderhållet av 
Kyrkobyvägen i Korsnäs under 
vintern 2024–2025.

Transport K. Westerlund har 
meddelat att de offererar vinte-

Vinterunderhåll av Kyrkobyvägen 
runderhållet av Kyrkobyvägen till 
ett pris om 4250 € moms 0 %/sä-
song. Priset har justerats med en 
indexhöjning på ca. 4,2% till detta 
år på vägunderhållsarbetet. I pri-
set ingår plogning, sandning och 
hyvling.

Tekniska nämnden beslutade 
29.10.2024 att Transport K. Wes-
terlund sköter vinterunderhållet 
av Kyrkobyvägen vintern 2024–
2025. Priset är 4250 € moms 0% / 
säsong.
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Styrelsen för Österbottens välfärdsområde har 
21.10.2024 behandlat minskningen av antalet plat-
ser för serviceboende med heldygnsomsorg i Öst-
erbottens välfärdsområdes södra område 2025. 
Välfärdsområdesstyrelsen ger nu berörda kom-
muner i det södra området möjlighet att avge ut-
låtande i ovanstående ärende innan slutligt beslut 
i ärendena fattas.

Välfärdsområdesstyrelsen i Österbotten har disku-
terat servicenätet för serviceboende med heldygns-
omsorg för äldre för åren 2025–2026. Målet är att fler 
personer över 75 år ska kunna bo hemma, eftersom 
Österbotten har en friskare befolkning jämfört med 
nationella nivåer. För att stödja detta har man ökat 
förebyggande tjänster som hemrehabilitering och 
hemsjukhusverksamhet.

För närvarande finns det 1 855 platser för lång-
varigt serviceboende med heldygnsomsorg i Öster-
botten, med en nyttjandegrad på 94,8 %. Kortvarigt 
serviceboende erbjuds vid sju enheter med totalt 106 
platser. Täckningsgraden för serviceboende med hel-
dygnsomsorg är högre än det nationella genomsnit-
tet, vilket innebär att Österbotten behöver minska 
antalet platser för att nå den nationella nivån.

För att anpassa sig till framtids- och anpassnings-
programmet vid Österbottens välfärdsområde pla-
neras en minskning av antalet serviceboendeplatser 
med målet att nå en täckningsgrad på 7 % innan ut-
gången av 2026. Minskningen ska ske gradvis och 
klientorienterat, utan att personer som beviljats plats 
blir utan boende. Förändringarna förväntas leda till 
betydande kostnadsbesparingar.

I det södra området, dit även Korsnäs i detta fall 
hör, planeras en ökning av gemenskapsboendeplatser 
för att bättre möta äldres behov och minska behovet 
av heldygnsomsorg. Förslaget inkluderar stängning 
av vissa enheter och en omfördelning av personal-
resurser. Det slutliga förslaget från välfärdsområdes-
styrelsen är att 36 stycken serviceboendeplatser för 
heldygnsomsorg minskas i det södra området och att 
minskningen av platsantalet görs så att Pörtehemmet 
och Mariahemmet stängs successivt.

Kommunens utlåtande
Korsnäs kommun ger följande utlåtande på planer-

na:
• Inom kommunledningen i Korsnäs finns en 

stor oro inför alla de olika planerade åtgärderna 
som betyder mindre service främst i de perifera 
delarna av välfärdsområdet.

• Korsnäs kommun efterlyser ett mer konkret 
samarbete med välfärdsområdet och områdets 
städer och kommuner kring frågan hur framti-
da utmaningar ska hanteras.

• När det gäller omändringen av fastigheter till 
annat ändamål och annan serviceform eller 
utbyggnad av serviceformer så kunde välfärds-
området med fördel återuppta den gemensam-
ma arbetsgruppen med städerna och kommu-
nernas tekniska chefer för att gemensamt se på 
olika fastigheters möjligheter och brister. Det 
kunde också spara mycket arbetstid när man 
tillsammans kan komma överens om likvärdiga 
grunder för olika beslut.

• Kösituationen till olika enheter bör uppföljas 
enhetsvis/kvartal eller till och med oftare när 
olika aviserade förändringar genomförs. Man 
bör även ge statistik på antalet klienter som inte 
kan få plats i sin hemkommun.

• I den ekonomiska uppföljningen i välfärdsom-
rådesstyrelsen bör stor vikt fästas på kostnads-
posten köptjänster som verkar öka betydligt 
mer än de planerade inbesparingarna som ef-
tersträvas med minskningen av platser med 
heldygnsomsorg.

• Utbyggnaden av hemservice och hemsjukvård 
bör byggas ut likvärdigt i hela landskapet samti-
digt som eventuella minskningar av vårdplatser 
genomförs.

• Det är bra att jämföra sig och söka goda exem-
pel från andra vårdområden så som beskrivs i 
beredningen, vi vill ändå påpeka att då basen 
utgörs av det som olika kommuner har byggt 
upp under årens lopp så kan utgångsläget, geo-
grafin och andra faktorer göra att man inte all-
tid kan räkna ut den egna modellen på basen av 
olika procenttal och bakom varje procent finns 
en människa som behöver ses och få service en-
ligt individuella behov.

• Äldrerådets utlåtande från 1.10.2024 kan med 
fördel beaktas och högaktas i den process som 
berör främst de äldre i vårt samhälle.

Utlåtande om förslaget att minska antalet 
platser för serviceboende 
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Styrelsen för Österbottens välfärdsområde har 
21.10.2024 behandlat utvecklandet av verksam-
heten vid Pixnekliniken i anslutning till den över-
gripande utvecklingen av missbrukar- och be-
roendevården. Välfärdsområdesstyrelsen ger nu 
berörda kommuner möjlighet att avge utlåtande i 
ovanstående ärende innan slutligt beslut i ärende-
na fattas.

Förslaget till verksamhetens utvecklande går i kort-
het ut på att göra Pixneklinikens verksamhet tvåsprå-
kig för att på det viset höja användningsgraden på 
kliniken och samtidigt minska på köptjänsterna till 
de finskspråkiga klienterna. De finskspråkiga klien-
terna handhas genom köptjänster av flera olika aktö-
rer på olika håll i landet.

Kommunens utlåtande
Kommunstyrelsen beslutade 4.11.2024 ge följande 

utlåtande:
Pixnekliniken är en välrenommerad vårdinrättning 

som specialiserar sig på behandling av beroendepro-
blematik. Kliniken erbjuder en rad olika behand-
lingsprogram som är utformade för att möta behoven 
hos individer med olika typer av beroenden, inklusi-
ve alkohol- och drogmissbruk. Behandlingsmetoder-
na är evidensbaserade och anpassade för att ge bästa 
möjliga resultat för patienterna.

Kliniken har ett erfaret och kvalificerat team av lä-
kare(köptjänst), sjuksköterskor, terapeuter och annan 
vårdpersonal som arbetar tillsammans för att säker-
ställa en holistisk och patientcentrerad vård. Pix-
nekliniken har också ett starkt fokus på eftervård och 
stöd, vilket är avgörande för att hjälpa patienter att 
upprätthålla långsiktig nykterhet och återhämtning. 
Resultaten från Pixnekliniken har varit goda och an-
delen som återfaller till missbruk har varit lägre än 
genomsnittet. Under de senaste åren har Pixneklini-
ken visat sig vara en ovärderlig resurs för vår region 
genom att erbjuda högkvalitativ vård och stöd till in-
divider och familjer som drabbats av beroendepro-
blematik. Kliniken har också etablerat samarbeten 
med lokala myndigheter och andra vårdinrättningar 
för att säkerställa en sammanhållen och effektiv vård-
kedja.

Pixnekliniken erbjuder en omfattande primärbe-
handling som vanligtvis pågår i 4-8 veckor. Under 
denna period bor klienterna på kliniken, vilket ger 
dem möjlighet att byta miljö och skapa nya rutiner. 
Varje klient tilldelas en egen kontaktperson som 
stödjer dem genom hela behandlingsprocessen.

Utlåtande om verksamheten vid Pixnekliniken

Pixnekliniken erbjuder den enda svenskspråki-
ga rehabiliterande missbrukarvården på institution 
i Finland. För många klienter är det avgörande att 
få vård och stöd på sitt modersmål, särskilt när det 
gäller känsliga och komplexa frågor som beroende-
problematik. Att kunna uttrycka sig och få stöd på 
sitt känslospråk är en viktig del av en framgångsrik 
behandlingsprocess.

Att omvandla Pixnekliniken till en tvåspråkig en-
het skulle kunna minska tillgången till svenskspråkig 
vård och därmed påverka kvaliteten på behandlingen 
för svenskspråkiga klienter. Det är viktigt att säker-
ställa att dessa klienter fortsatt har tillgång till vård 
på sitt modersmål för att maximera deras chanser till 
återhämtning och långsiktig nykterhet. Personalen 
till enheten har rekryterats med en god språkkun-
skap i svenska och har inte nödvändigtvis motsva-
rande språkkunskaper att ge vård och stöd på finska.

Vi har stor förståelse för de ekonomiska utmaning-
arna som Österbottens Välfärdsområde står inför 
men rekommenderar ändå en stor försiktighet med 
att förstöra de goda och värdefulla vårdenheterna 
som har byggts upp i Österbotten.

För att påverka ekonomin till det bättre rekom-
menderar vi i första hand en anpassning av personal-
styrkan till den befintliga beläggningen och en ökad 
marknadsföring till andra svenskspråkiga områden i 
landet.

För den språkliga aspekten i verksamhetsutveck-
lingen rekommenderar vi att en motsvarande finsk-
språkig enhet byggs upp inom vårdområdet och i 
takt med att välfärdsområdet stänger ner olika vår-
denheter torde det finnas goda möjligheter att hitta 
passande verksamhetsutrymmen för en finskspråkig 
enhet i landskapet.
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Eleverna i åk 6 bjöds in till kommungården och
biblioteket fredagen den 22.11 för att delta i årets

Påverka-dag. Programmet pågick hela förmiddagen och
meningen med dagen var att informera eleverna om

möjligheterna att påverka och vara delaktiga i
kommunens verksamhet. Utöver information och

diskussion samlades elevernas åsikter om kommunens
planerade invånarbudget, ungdomsrådets verksamhet
och kulturell verksamhet för barn och unga in (teman

för tre av workshoparna som hölls). I den fjärde
workshopen diskuterades barnkonventionen. Dagen

avslutades med en omröstning om elevernas förslag på
vad invånarbudgeten kunde användas till. Elevernas

åsikter presenteras för och tas vidare till olika
beslutsfattare. 

Stort tack till alla som deltog i dagen!

Kommunens ungdomsverksamhet och bibliotek/projekt
Biblioteksparlamentet 2

Påverka-dagen 22.11.2024

Hälsningstal av Christina Båssar Hälsning från undervisningsminister
Anders Adlercreutz

Camilla Moliis berättar om 
skolsystem i andra länder

Barnkonventionen med
Carola Bäckström

Faruk Hodzic och Matilda Bjurbäck
berättar om kommunens ungdomsråd

Sarah Bergkulla/Skapa-projketet
samlar in elevernas önskemål
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VindCafé lockade många kommuninvånare
HISTORIKRUTA OM HAVSVINDKRAFT 
1991: Världens första havsvindkraftspark 
började sin verksamhet i Vindeby, Dan-
mark. Detta var ett betydande steg mot 
att utnyttja förnybar energi till havs.
Samma år byggdes Finlands första 
kommersiella vindkraftspark på land i 
Korsnäs.

2008: Storbritannien öppnar sin första 
havsvindkraftspark med en kapacitet på 
60 MW. Havsvindkraft i industriell skala 
börjar i Europa. 
2009: Vattenfall började driva sin första 
havsvindkraftspark, Lillgrund, som ligger 
i Öresund mellan Sverige och Danmark. 
2019: Vattenfall öppnar en av världens 
största havsvindkraftsparker, Horns Rev 
3, i Danmark. Idag driver Vattenfall 13 
havsvindkraftsparker och är den tredje 
största utvecklaren i Europa med en in-
stallerad kapacitet på 4,5 GW. 
2020: Forststyrelsen börjar utveckla Fin-
lands första havsvindkraftspark i indu-
striell skala i Korsnäs.
2022: Vattenfall  blir vald till leverantör. 
Projektets kapacitet är 1,3-2,5 GW och 
den potentiella årliga produktionen är 
5-7 TWh. När den är klar kommer den 
att producera förnybar energi som mot-
svarar årsförbrukningen för över 350 
000 eluppvärmda enfamiljshus i Finland. 
Parken förväntas vara i drift på 2030-ta-
let.
2024: EU-länderna har 225 GW vind-
kraftskapacitet, varav 20 GW är havs-
vindkraft. Norra Europa dominerar den 
teknologiska utvecklingen av havsvind-
kraft i världen. 

Forststyrelsens kontor i 
Korsnäs har flyttat

Vi finns numera i lokalen där 
Skogscentralen fanns tidigare 
på Silverbergsvägen 23. Alla är 
välkomna att checka in våra nya 
utrymmen. Vi bjuder på glögg + 
pepparkakor 17.12 hela dagen 
(kl. 9-16:30).

Vind Café lockade tiotals kom-
muninvånare till Korsnäs ung-
doms- och byaförenings hus i slutet 
av oktober. Publiken intresserade 
sig för bland annat fiskets fram-
tid, havsbottenundersökningar och 
projektets framtidsvy.

Över 70 personer samlades i slutet 
av oktober i Korsnäs ungdoms- och 
byaförenings hus för att höra om Vat-
tenfalls och Forstyrelsens havsvind-
kraftsprojekt i Korsnäs. 

Vattenfalls kommunikationschef 
Heli Satuli berättade i början av 
evenemanget om havsvindkraftens 
historia. I Korsnäsområdet kan den 
genomsnittliga vindhastigheten över-
stiga 9 meter per sekund, vilket gör 
det till en idealisk plats för havsvind-
kraft. 

”Många stenar har hittats  
– inga stora överraskningar”

Det händer mycket i området 
kring projektet nu. Som vi berätta-
de i KorsnäsNytt 6/2024 har två far-
tyg undersökt havsbotten utanför 
Korsnäs denna höst. Havsbottenun-
dersökningarna började i juni och av-
slutas före jul. Peter Lisager, Vatten-
falls ledande geofysiker, berättade vid 
evenemanget att Vattenfall samlar in 
information om havsbottnens lager 
genom undersökningarna. 

Med hjälp av dessa undersökning-
ar fastställs var havsbotten är hård 
och var den är mjuk, om det finns 
naturgas, stora lösa stenar, kablar 
eller skeppsvrak. Med hjälp av den-
na information planerar Vattenfall 
var vindkraftverken kan installeras 
säkert. Undersökningarna stör inte 
fiskbestånden och havsbotten berörs 

inte, eftersom undersökningarna ut-
förs med ekolod.

”Många stenar har hittats, inga stora 
överraskningar”, konstaterade Lisager 
vid evenemanget. Fyndet förvånade 
knappast områdets fiskare. 

På fastlandet genomfördes elek-
tromagnetiska undersökningar med 
helikoptrar i oktober för att fastställa 
var berggrunden ligger och var luft-
ledningar kan placeras. Nästa steg är 
fågelundersökningar i området, som 
kommer att pågå under hela nästa år. 

Tidsramar kan ändras i ett långt projekt
Publikdiskussionen var aktiv och 

kommuninvånarna ställde många ut-
märkta frågor till Vattenfalls och For-
styrelsens experter vid evenemanget. 
Publiken var bland annat intresserad 
av om fisket kan fortsätta i området. 
Fisket har kunnat fortsätta normalt i 
alla havsvindkraftsområden som Vat-
tenfall har byggt. 

Vid evenemanget diskuterades ock-
så de jobb som havsvindkraftsparken 
erbjuder. Korsnäs behöver bland an-
nat dussintals tekniker och många 
andra yrkesverksamma. Något slag av 
teknisk utbildningsbakgrund är bra 
att ha, men det är också möjligt att 
omskola sig för många uppgifter. 

Kommuninvånarna diskuterade 
också vätets roll och projektets fram-
tid. Havsvindkraftsprojekt är mycket 
långa och komplexa processer. Tids-
planerna kan förändras eftersom det-
ta är den första havsvindkraftsparken 
i industriell skala i Finland. Vattenfall 
och Forstyrelsen är engagerade i att 
slutföra projektet och parken förvän-
tas vara i drift på 2030-talet. 

Text: Heli Satuli  
Foto: Kukka-Maaria Kallio
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Korsnäs kommun belönar år-
ligen goda idrottsprestationer 
med ett stipendium. 

Stipendier ges enligt följande: 
• 200 € för FM-guld eller bättre
• 100 € för FM placering 2–3 el-

ler NM placering 4–6
• 60 € för förbundsmedalj (FSS, 

SFI m.fl. eller FM placering 
4–8)

Hugo Helgas, Molpe
Med i finska landslandslaget i 

MTB Enduro. Tävlat två gånger 
i VM i år, 4:e placering i XCE för 
hörselskadade i Ungern och 8:de 
placering i XCM i Italien. Silver-
medalj i finländska Endurocupen.

Amanda Vesterback, Taklax 
Finländsk mästare i diskus både 

individuellt och lagtävling, FM 
bronsmedaljör i både diskus och 
kula samt SFIM guldmedalj i både 
diskus och kula.

Wilma Backholm, Harrström
Finländsk mästare i diskus lag-

tävling, FM 8:e placering diskus 
och SFIM bronsmedalj i diskus.

Hurija Hodzic, Korsnäs
Fotbollsspelare i Wasa Fot-

bollsakademi F09 och deltagande 
i Laura Kalmari slutturnering i 
Eerikkilä vilket resulterade i FM 
bronsmedalj.

Elwin Fröding, Molpe
Fotbollsspelare i Vasa IFK P10, 

bronsmedalj i Liiga Pohjoinen. 
Goda prestationer i U15 lands-
lagstrupputtagning i turneringen 
Tähtitarha. Uttagen till laget Team 

Sparv i Huuhkajaturnaus och laget 
SPL i Yläloppusarja. Även FSSM 
guldmedalj skidåkning, sprint 
och FM 4:e placering, skidåkning, 
sprint.

 
Joel Blomqvist, Korsnäs

SFIM silvermedalj diskus för 
herrar, FM 6:e placering diskus 
och FM 8:e placering kula herrar 
19 år.

Text: Hanna Blomqvist
Foto: Camilla Moliis
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Bildningsnämnden utsåg 
Charlotte Sten från Korsnäs till 
årets motionär 2024 vid sitt möte 
den 26.11.2024.

Charlotte är en aktiv motionär 
med varierat program. För tillfäl-
let simmar hon en gång i veckan. 
Då är det endera djupvattenträ-
ning med flytbälte, individuell 
vattengymnastik med hjälp av 
program som finns tillgänglig i 
simhallen eller vanlig simning. Ett 
par gånger i veckan besöker hon 
gymmet och kompletterar detta 
med promenader. Ibland består en 
dag både av en promenad och ett 

Årets motionär
pass på gymmet eller i simhallen. 
Sommartid plockas cykeln fram 
för turer i naturen.

”Motion gör mig glad och jag 
mår bra”, säger Charlotte, och be-
rättar att motionen bland annat 
hjälper henne att hålla ryggvärken 
borta. Charlotte är en god förebild 
för alla till att börja och upprätt-
hålla sin vardagsmotion.

Årets motionär belönas av kom-
munen, Vasa Andelsbank och Po-
hjanmaan Liikunta ja Urheilu.

Text: Hanna Blomqvist
Foto: Camilla Moliis

  Årets motionär, Charlotte Sten.

Fyra av idrottsstipendiaterna var på plats och mottog 
sina stipendier: Joel Blomqvist, Wilma Backholm, 
Amanda Vesterback och Hugo Helgas. 

Årets idrottsstipendiater
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Korsnäs Fotbollsförening-75 r.f. delade lördag 23.11.2024, enligt ansökan, 
stipendier till tio duktiga fotbollsspelare från Korsnäs i åldersklassen 
12-19 år ur Eelis Kammonen Minnesfond. 
Mottagare av stipendierna var FM-bronsmedaljören Hurija Hodzic, Ellen 
Björkqvist, Celine Ramstedt, Ida Karlsson, Harun Hodzic, Liam Wide, 
Liam Ruusuvirta, Marius Ramstedt, Elwin Fröding och Filip Fröding.
Utdelningssamkvämet ordnades på Korsnäs Bibliotek. Stipendiemotta-
garna önskades alla en god fortsättning i fotbollseran.  

Korsnäs Fotbollsförening-75 r.f. tackar och tillönskar  
alla våra samarbetspartner, supportrar, samhällsmedborgare  

EN GOD JUL OCH ETT GOTT 
NYTT ÅR !

Årets julkalender
Årets populära vinst-julkalender 
finns ännu att köpa på Korsnäs 
Apotek, Korsnäs Baarin, Primica 
Korsnäs,  eller fråga efter på tele-
fon 050 5677365.   
Dyrbara vinster !

Text och foto: Roger Bergström

Stipendier från KoFF

På bilden föreningsordförande Bengt 
Back och FM-bronsmedaljören Hurija 
Hodzic.  

Friidrottshälsningar från If Fyren!

Vi kan konstatera att årets 
friidrottssäsong 2024 gick 
bra. IF Fyren har under 
sommaren ordnat lokala 
Knattetävlingar och trä-
ningar och totalt har 50 
barn och unga deltagit.
Föreningen ordnade under 
säsongen två regiontäv-
lingar på Korsnäs Arena 
med deltagare från Öster-
botten med omnejd. För-
eningen har även i år varit 
med i Föreingskampen, en 
kamp mellan de tre fören-
ingarna IF Fyren, IF Kraft 
och Malax IF. Tre sommar-
kvällar möttes föreningar-
nas juniorer på olika arenor 
och tävlade i olika grenar. 
Ett ypperligt tillfälle för de 
yngre juniorerna att få pro-
va på att delta i lite större 
tävling med många delta-
gare. Kvällen då IF Fyren 
stod som värd var Korsnäs 

Arena fylld av närmare 100 
glada juniorer.
IF Fyrens friidrottssektion 
ordnade friidrottsavslutning 
vid Korsnäs Arena söndagen 
den 6 oktober. Publiken fick 
heja på när både barn, unga 
och vuxna kämpade väl i 
den klassiska skidstafetten 
på gräsmattan. Efter skidsta-
fett och servering delades 
årets pokaler ut till alla akti-
va idrottare samt några spe-
cialpriser och stipendier.
Följande idrottare erhöll sti-
pendier för goda prestatio-
ner i mästerskap i samband 
med friidrottsavslutningen. 
Wilma Backholm, Amanda 
Vesterback, Joel Blomqvist, 
Elias Vesterback, Hannes 
Söderman, Isak Lindholm, 
Minea Ekström, Edith Hoff-
mann, Isabel Moliis, Zachari-
as Moliis. 

Lördagen den 12 oktober for 
en hel busslast med pigga 
idrottare och föräldrar till 
Härmän kuntokeskus för en 
sportig och givande akti-
vitetsdag. Träning för olika 
åldrar, stafetter och lekar på 
förmiddagen, därefter god 
lunchbuffé och till sist olika 
vattenaktiviteter och bastu-
bad på badavdelningen. Vi 
hade en mycket lyckad och 
trevlig aktivitetsdag tillsam-
mans!

Tommy Vesterback

Årets klubbmästare
IF Fyren har utsett Camilla 
Lagerström till årets klubb-
mästare.

Camilla är medlem i fri- 
idrottssektionen. Hon är ak-
tivt med på fyrens juniorträ-
ningar och tävlingar. Hon är 
alltid glad och positiv.

Grattis Camilla!

Vi vill tacka alla idrottare, 
supporters och publik för 
årets idrottssäsong och 

önska er alla
En riktigt God Jul och Ett 

Gott Nytt År 2025!  
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Ett växthus kan bli en träff-
punkt och en samlingsplats för 
olika aktiviteter. Så har det varit 
i år hos Ann-Charlotte ”Lotta” 
Holtlund i Kronbacken, Korsnäs. 
Hon har drömt om ett lite stör-
re växthus än det lilla som hon 
hittills haft. Och drömmen blev 
faktiskt sann. Hon har fått se hur 
det nya, rödvita växthuset reser 
sig på hennes bakgård.

Också flyktingfamiljer är väl-
komna att odla i och kring växthu-
set. En som nappade var Oleksan-
dra Kovach Uk. Hennes familj har 
flytt från Ukraina och bor numera 
i Harrström, Korsnäs. Hon och 
hennes familj har tack vare Lot-
tas flitiga och hjälpsamma granne, 
glasmästaren Mats Österberg och 
hans familj, kunnat följa med hur 
det nya växthuset om 4 x 8 meter 
blir verklighet. Grunden lades för 
två år sedan och huset stod klart i 
slutet av maj i år.

- Det har varit både intressant 
och spännande! Tack så myck-
et för att vi har fått delta i den 
här satsningen, säger Oleksandra 
Kovach Uk.

Hon syftar på de grönsakso-
dlingar som hennes femperso-
ners-familj har ägnat sig åt under 
våren och sommaren hos Lotta 
Holtlund. Familjen har fått följa 
med hela processen och sett sina 
grönsaker växa från sådd till skörd.

I april skapade en arbetsgrupp 
med frivilliga korsnäsbor för-
utsättningar för odling för flyk-
tingar som anlänt till Korsnäs, i 
första hand ukrainare. Tanken är 
att erbjuda familjerna platser att 
odla på i växthus och pallkragar. 
Också den sociala samvaron med 
korsnäsbor är ägnad att öka triv-
seln.

- Vi sätter stort värde på chansen 
att få odla egna grönsaker. Också 
barnen får omväxling i vardagen 
när de får komma hit. De trivs bra 
här, säger Oleksandra Kovach Uk.

Aktiviteterna kring odlingen är 
ägnade att gynna en positiv jag-
bild, ökad trygghetskänsla och 
livsglädje.

Barnen i familjen har olika in-
tressen. Ivanna gillar att måla och 
läsa. Just nu slukar hon Harry 
Potter-böcker. Sofiia är förtjust i 
hundar. Hon gillar att leka och ak-
tivera dem. Petra, den yngsta, är i 
lekåldern. Hon är tre år.

Båda föräldrarna gillar faktiskt 
att rensa ogräs både vid sina od-
lingar vid växthuset och hemma i 
Harrström.

- Min man Artem går fram bland 
torvorna i bänkarna så det ryker! 

Flyktingar trivs i Lottas växthus

I slutet av maj kunde 
öppningsfesten i 
växthuset äntligen 
firas. Oleksandra  
Kovach Uk är mycket 
glad att Lotta Holt-
lund låtit familjen 
odla grönsaker i 
växthuset och i pall-
kragarna utanför.  
Mamma Oleksandra 
med barnen Ivanna, 
Sofiia och Petra samt 
pappa Artem dricker 
saft och äter kaka. 
Hunden Alissa fick 
också en kakbit.

5Lotta Holtlund och Viking Rosbäck 
mäter avstånd för de kommande 
takskivorna av plast.

6Pallkragsbygge.

Så här ser växthuset ut i början av maj. Taket ska Så här ser växthuset ut i början av maj. Taket ska 
läggas på plats, liksom dörrarna och odlingsbäddarna. läggas på plats, liksom dörrarna och odlingsbäddarna. 
Hunden Saana har följt med alla skeden i bygget.Hunden Saana har följt med alla skeden i bygget.
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Torsdagen den 28 oktober 
2024 valdes metropolit Elia av 
Uleåborg till ny ärkebiskop för 
Finlands ortodoxa kyrka. Efter 
omröstning valde kyrkomötet 
i Valamo kloster Elia framför 
biskop  Sergei  av Fredrikshamn 
med siffrorna 24–9. Finlands or-
todoxa kyrka har drygt 55  000 
medlemmar.

Metropoliten Elia heter egentli-
gen Matti Wallgrén. Han köpte K 
Juths gamla hus i Harrström för 
cirka femton år sedan. Han räk-
nar huset i Harrström som sitt 
hem och kommer alltid hem när 
han inte å tjänstens vägnar är på 
uppdrag runt om i Finland och 
världen. Varje sommar brukar han 
ordna en ortodox liturgi vid sin 
tsasovna (ortodoxt kapell) vid sin 
bondgård och bjuder in alla in-
tresserade att delta.

Nya ortodoxa ärkebiskopen 
Elia bor i Harrström

Matti Wallgren är ursprungli-
gen från Kajana. Han har studerat 
svenska och tjeckiska vid Stock-
holms universitet och utbildat sig 
till klasslärare vid lärarhögskolan 
i Stockholm. Efter några år som 
klasslärare i Sverige flyttade han 
till Helsingfors. Han konvertera-
de till ortodoxa kyrkan år 1993 
och började studera teologi vid 
Joensuu universitet 1996. Han 
fortsatte sina studier vid ett präst-
seminarium i New York och blev 
prästvigd år 2003. Efter några år 
som präst i Jyväskylä ortodoxa 
församling var han kyrkoherde 
i Vasa ortodoxa församling åren 
2006–2014. I november 2014 blev 
han vigd till biskop av Uleåborg. 
Strax innan vigdes han till munk 
i Valamo kloster och fick sitt nya 
namn, Elia. 

Text och foto: Kenth Nedergård

Det är ett bra sätt att avreagera sig 
på, rena terapin, säger Oleksandra 
och skrattar.

Aktiviteterna startade den 15 maj 
i år och pågick till den 31 augus-
ti. Eventuellt kan odlingsgruppen 
fortsätta även år 2025, kanske med 
fler deltagare och bredare verk-
samhet, om intresse finns. Olek-
sandra Kovach Uk hoppas kunna 
återkomma med sin familj i nästa 
år. Då vill hon odla jordgubbar, är-
ter, dill, morötter och annat grönt.

Lokala eldsjälar och talkohjälp
En som varit mycket engagerad 

i växthusbygget är glasmästaren 
Mats Österberg med familj. Utan 
familjen hade det knappast blivit 
något växthus på tomten.

Till arbetsgruppen bakom växt-
huset hör förutom Oleksandra 
Kovach Uk också pensionera-
de specialläraren Lilian Lolax, 
Korsnäs, undertecknad, Sonja 
Rosbäck, journalist  och Viking 
Rosbäck, Molpe, samt Lotta Holt-
lund, som finansierar bygget. Hon 
är ägare till växthuset och tomten. 
Lägg därtill ett antal korsnäsbor, 
som generöst har ställt upp på tal-
ko kring olika uppgifter.

Text och foto: Sonja Rosbäck

En paprikaplanta blommar i växthu-
set. Här ryms buskar, plantor och 
persikoträd sida vid sida.

L
o
k
a
l
a
 n

yh
e
t
e
r



KORSNÄSKORSNÄSNyttNytt

18

V
A

S
E

K
 i
n

f
o
r
m

e
r
a
r

När du ser till att få ditt företag i för-
säljningsskick finns det ett flertal juri-
diska och ekonomiska aspekter som du 
behöver beakta. Det är viktigt att göra 
förberedande åtgärder och ha koll på 
de olika faserna i försäljningsprocessen.

Sekretessavtalet är A och O för att för-
hindra att säljarens konfidentiella infor-
mation missbrukas. Förberedelser och 
förhandlingar kostar både tid och peng-
ar, så det är viktigt att göra upp ett inten-
tionsavtal som säkerställer förhandlings-
freden och ger ramar för genomförandet 
av affären.

Bolagsformen för det företag som säljs 
påverkar beskattningen och försäljnings-
processen, och därför är det viktigt att 
påbörja planeringen av företagsförsälj-
ningen i god tid. På så sätt finns det tid 
att överväga olika alternativ och få före-
taget i försäljningsskick, till exempel ge-
nom att byta bolagsform till en som är 
mer lämplig för företagsförvärv, samla 
in nödvändiga dokument och säkerställa 
att verksamheten fortsätter utan avbrott 
under hela processen och även efter 
ägarskiftet.

Utmaningen för köparen är att få fi-
nansiering för köpet, och det är bra att 
komma ihåg att köparen inte vill köpa 
pengar för pengar. Därför är det viktigt 

Noggranna förberedelser Noggranna förberedelser 
hjälper dig att undvika hjälper dig att undvika 
företagsköpets fallgroparföretagsköpets fallgropar

att gå igenom företagets tillgångar och 
definiera vilka tillgångar som inte ska 
överföras.

Due Diligence och aktieägaravtal är 
nödvändiga

I samband med ett företagsförvärv 
görs en så kallad Due Diligence utredning 
vars mål är att skapa en klar och objektiv 
bild av företagets situation samt identi-
fiera de risker och ansvarsområden som 
är förknippade med transaktionen.

Aktieägaravtalet är viktigt särskilt i si-
tuationer där endast en del av aktierna 
överförs till en ny ägare, till exempel vid 
generationsskifte.

I ett aktieägaravtal kommer parterna 
överens om bland annat bolagets ägan-
de, målsättningar och verksamhet. Avta-
lets centrala punkter gäller finansiering, 
utdelning av medel, beslutsfattande, rätt 
till information, aktieägande och överlå-
telse, förköpsrätt, sekretess, avtalsbrott 
och uppsägning av avtalet samt konkur-
rensförbud.

Aktieägaravtalet skyddar relationer-
na mellan aktieägarna och säkerställer 
att alla aktieägare är medvetna om sina 
rättigheter och skyldigheter. Avtalet ska 
anpassas till gällande aktiebolagslag och 
kompletterar bolagsordningen. Aktieä-

garavtalet är inte offentligt, medan bo-
lagsordningen är det. Det finns olika mo-
deller för aktieägaravtal, men de kan inte 
tas direkt från hyllan utan måste skräd-
darsys noggrant för varje aktiebolag.

De vanligaste fallgroparna inom före-
tagsförvärv:

• Företaget är inte i försäljnings-
skick eftersom förberedelserna 
inte har påbörjats i tid

• Säljaren har för höga förväntning-
ar på priset

• Dokumenten är inte i ordning, tyst 
kunskap överförs inte

• Försäljningen görs med otillräck-
liga dokument, till exempel är 
säljarens konkurrensförbud inte 
definierat

• Övergångsfasen är inte ordentligt 
planerad

Ägarskifte i tankarna?
Kontakta Kjell Nydahl
kjell.nydahl@vasek.fi
Boka tid till företagsrådgivning på 

www.vasek.fi 
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Föreningen höll årsmöte 15.11. på Bistro i Korsnäs 
med närmare 25 personer på plats. Vi hade många intressanta talare med på 
kvällen och föreningen bjöd på en utsökt pizzabuffe med efterrätt som  
Bistro Korsnäs serverade. 
 
Till styrelsen omvaldes Thomas Ramstedt, Mirza Hodzic, Kenneth Vestberg 
och Stina Österbro för åren 2024-2025. 
Fortsätter ännu ett år är ordförande Göran Östberg, Johan Svartgrund, Katarina 
Westerlund, Agneta Vesterback och Carina Lagerström 
Två nya styrelsemedlemmar kom med i styrelsen Janina Hannus och  
Olle Nynäs som vi med glädje välkomnar och hoppas ska ge oss nya ideér. 
 
Ta gärna kontakt med någon av oss i styrelsen om du har några tankar! 
 
I övrigt fortsätter verksamheten 2024 med lunchträffar, en friluftsdag på  
Waterloo i februari för alla företagare i kommunen och intressebevakning. 
 
Föreningen bevakar de stora projekten som är på gång i kommun och som vi  
hoppas ska ge nya affärsmöjligheter för företagen. Redan i kartläggnings-  
och undersökningsfasen finns det möjligheter för Korsnäs företagen bara 
man är aktiv och håller kontakt med bl.a. forststyrelsen och de andra aktörerna 
kring Gruvan, radhusbyggen och annat som är på gång. 
 
 

Vi önskar alla en Fridfull Jul och ett Gott Nytt År 
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Tyngdpunkter för verksamhetsåret 2025 
• Arrangera företagarträffar med intressanta och aktuella föreläsare, 

företagarluncher och andra sociala träffar som grillkvällar o.dyl.
• Utse ”Årets företagare i Korsnäs 2024” och ”Årets unga företagare i 

Korsnäs 2024”. 
• Ordna styrelsemöten och höstmötet (årsmöte) i oktober 2025.  
• Aktivt föra en dialog och samarbeta med kommunen om företagar-

politiken och företagarfrågorna i Korsnäs.
• Främja de större projekten i kommunen som är på kommande, 

havsvindparken, sökande efter sällsynta gruvmineraler kring gamla 
Gruvan och andra projekt som dyker upp.

• Försöka få med unga och nystartade företag i vår verksamhet och 
delta i våra träffar.

• Komma med idéer och initiativ till nya företagsmöjligheter i kom-
munen.

• Framföra viktiga ärenden från föreningens styrelse och medlemmar.  
• Sträva till att bibehålla och om möjligt öka medlemmarnas antal ge-

nom aktiv information.
• Deltar i Kust-Österbottens Företagares styrelsearbete och i mån av 

möjlighet delta i FiFs verksamhet på nationell nivå.
Har du några frågor eller tips på aktiviteter så ta gärna kontakt med oss.

Korsnäs företagare ÖNSKAR ALLA 
EN RIKTIGT GOD JUL OCH GOTT NYTT ÅR!

PS.  Handla och stöd de lokala företagen i kommunen! 

Aktuellt från Korsnäs företagare r.f.
På årsmötet 15.10. valdes Tomas Baliuskoni, Photo Lab Studios, till ny ordförande i föreningen. Omvalda till styrelsen blev 

Katarina Westerlund, Agneta Vesterback, Carina Lagerström, Göran Östberg fortsätter i styrelsen. Fortsätter gör Thomas Ram-
stedt, Mirza Hodzic, Kenneth Vestberg, Stina Österbro, Olle Nynäs.
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Sommaren 2025 ordnas en ut-
ställning med gamla möbler de-
korerade av lokala konstnärer. 
Detta är ett samprojekt med fle-
ra museer i Österbotten.

I Korsnäs fanns det flera målare, 
som blivit kända för sina dekora-
tioner på möbler, tapeter, etc.:

Esaias Bergström 
”Målar-Viktor”, dvs. Henrik 

Viktor Ivars
”Linmålaren”, dvs. Erik Henrik 

Westertaklax
”Pyttjon” Österholm 

Känner någon till melodin till 
Mauritz Nymans sång ”Balladen 
om flykten till Sverige från sista 
finska kriget”?

I samtal med min faster Else-Maj 
Nordin senaste sommar, visade 
hon upp en sångtext, skriven av 
Mauritz Nyman från Harrström. 
Texten är redigerad och renskri-
ven av Sven Söderling den 13 juli 
1994 och musiken är, enligt an-
teckningarna på sångbladet, upp-
tecknad av Mauritz Nyman under 
en turistresa till Portugal. När är 
okänt.

Då de första försöken att få 
reda på melodin inte har gett re-
sultat, görs nu ett nytt försök via 
KorsnäsNytts läsare. Vet någon 
hur melodin går eller när text och 
musik är skriven? 

Kontakta gärna Korsnäs Hem-
bygdsförening / Anders Mannfolk 
på tel: 040 7187319 eller via e-post: 
andersmannfolk56@gmail.com 

Text: Anders Mannfolk

KORSNÄS HEMBYGDSFÖRENING R.F. EFTERLYSER
Inför nästa sommars utställning 

efterlyser vi dekormålade gamla 
möbler av dessa eller andra måla-
re. Hembygdsmuseet önskar låna 
föremålen till utställningen under 
tiden 10 juni – 10 augusti 2025, 
varefter de returneras till ägarna.

1.
Tå krije kåm ti Finland, va vääden opp och 
nier,
Men täij som tänkt reet opp on, je allihop nu 
död.
Tå en saa, hede gaar itt he, in anin sa he je 
reett.
Va jeer en vänli menisk tå, åm boåtin 
haalder tett.

2.
Tå papp vånn stack ti Svärje, nåo tyckt ja e 
va hoårt,
Men tå an låg i krije, så va e lika svoårt.
Han lömna mieg me boånen, men kviska tå 
an foor:
-Si mosjin stjöiter krituren, ni komber vel et 
haand.

3.
Ja leest naon väsj i biblin, ja leest dom valin 
daag,
Tå Moses sloo egyptin å flydd i onga daar.
Ja vaal e hede allra väsjt, vi har itt naon råd
Vi foår nåo jeer som feedren jort i fläira 
hundra oår.

4.
Vi smöger åss ti straanden in kvield, sa jag 
åt Tor
Teer håppar vi i äitjon så pyttjar vi å ror.
Vi tar åss tide vestanpoå å siir teer va di har
I mörkre och i nedane, foår sii tå hur e gaar.

5.
Stoboåtin loåg baak båskan, ja tyckt e lyyst 
na kvitt
Men om int Helmer huöt oss had vi dom 
alldri sitt.
Di kviska svagt åm måotårin åm segle å åm 
skot.
Vi staka boåtin ut en biet, tå segle va så 
stoårt.

6.
Vi segla vääl in halv tiim, he jie ju itt så 
hoårt
Så Helmer statta måotårin och han jie såm 
e skoåt.
Måotårin spann å kaffe rann så varmt på 
Selmas bröst
Men et en stånd så small e tiel å måotårin 
va töst.

7.
Ti all löck å ti väälgang va vindin ganska 
svag.
Men Einar råopar höögt han: - Ti himelin 
nu vi faar,
Ti himelin, näj nu gåssar ni, ti helviti e bjier
Å jag ha aldri vela tiit, sa Selma – så langt 
nier.

8.
Löft yögon opp na lite, så siir ni himelin teer
Och vill ni skoå på jåolen så skådar ni tiit 
nier.
Sa Helmer i förbannelse. Vi aandas ju friisk 
luft
Å uvi viitjen ska vi nu med måotårin kaputt.

9.
Vi segla halva natten, men sedan va e ståpp
Tå vindin kåm rakt mot åss å tog voårt sista 
håpp
Å samariter finns ju bare nier i Beltlehem
Men tro me, en tog åss på sleep ti voårt 
Jerusalem.

10.
Fast menisjton je liten å vääden je ståor,
så vill on uvi viitjen, så pyttjar hon å roor.
Hon skådar opp ti himelin, från helviti on 
flyyr
Om bare boåtin haalder tett, nåo blinkar vel 
in fyyr.

Kontakta Korsnäs hembygds-
förenings ordförande Christi-
na Mannfolk, om du har dylika 
skatter i din ägo. Christina nås på 
tel.:  050 351 9488 eller via e-post 
christina.mannfolk@netikka.fi.

Text: Anders Mannfolk

Soffryggstöd dekorerat av 
Henrik Viktor Ivars, även 
kallad ”Målar-Viktor”.     
Bild: Raul Pohjonens bok 
De österbottniska allmo-
gemålarna 1750-1900.

”Balladen om flykten till Sverige från sista finska kriget”
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Västkustryttarna önskar alla en God Jul och ett Gott Nytt År!

Västkustryttarna informerarVästkustryttarna informerar

Klubbmästerskap i hoppning 8.9
Årets klubbmästare i hoppning utsågs på höjden 40 
cm+, vilket betyder att ryttarna får välja vilken höjd 
de hoppar och alla tävlar mot varandra trots olika 
höjder. Melissa Forsén och Elvis blev vinnare av 
juniormästerskapet före Celine Ramstedt som också 
tävlade med ponnyn Elvis. Linnéa Andtsjö och Sigge 
blev trea i mästerskapet.
Bland seniorerna tog Martina Storsjö och Sindarve Basta 
hem segerpokalen, tvåa blev Mia Ahlholm och Herman 
och på tredje plats slutade Lina Ekblad tillsammans med 
Twist.

Klubbmästerskap i dressyr 22.9
Säsongens sista tävling ordnades söndagen den 22 
oktober. Årets juniormästare i dressyr blev Emma 
Långström och Ronaldo. Fjolårets klubbmästare Linnea 
Andtsjö och Sigge fick se sig slagna och hamnade på 
andra plats i år. Melissa Forsén och Elvis blev trea. 
Mia Ahlholm och Herman vann seniormästerskapet.

Text och foto: Marina Holtlund

Dressyr: seniormästarna Mia och Herman och juni-
ormästarna Emma och Ronaldo.

Hoppning: juniormästarna Melissa och Elvis och 
seniormästarna Martina och Sindarve Basta.

Emma Långström och Kingston Emma Långström och Kingston 
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God Jul
och 

Gott NyttÅr !

God Jul
och 

Gott NyttÅr !
Önskar

Molpe Ungdomsförening r.f.
Önskar

Molpe Ungdomsförening r.f.

Alla intresserade varmt välkomna till

IT - CAFE
på Korsnäs Bibliotek onsdag 22.1.2025 kl. 
13.00 - 15.00
Svenska Pensionärsförbundets nya IT-speci-
alist Lukas Häger föreläser om säkerhet på 
nätet, val av smarttelefon och googletjäns-
ter, dessutom hjälper Lukas Er med aktuella 
IT problem.
Korsnäs Bibliotek bjuder på kaffe.
Passa på!

Korsnäsnejdens Pensionärer r.f. 
It-stöd och webbgruppen

Korsnäs kyrka 
22.12 kl.11.00

• Efter en kortare Gudstjänst kommer Lucia och tärnor in 
med sitt stämningsfulla program. 

• Glögg och pepparkaka utomhus. Serveras av 
Folkhälsan i Korsnäs r.f. 

• I församlingshemmet serveras risgrynsgröt och 
kaffe till självkostnadspris. Anmälan till gröten 
senast onsdag 18.12.24 till Hanna, 044 4101825. 

Korsnäs 
församling
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Utställningar
December: Arbeten av Hannela Kuusks 
elever i Bildkonstskolan vid Malax-Korsnäs MI

Januari: Vandringsutställ-
ning om St Olavsleden 
från KulturÖsterbotten. 
Öppnas efter trettondagen. 
Affischutställning från St 
Olav Waterway, med texter 
på svenska och finska, 
kompletterad med en liten 
affisch om enbart St Olav 
Ostrobothnia.

Författarkväll
9.1.25 kl. 18 Författarkväll med Dennis Rundt 
som berättar om sin nya bok Press Stopp! 
Mina memoarer från Vasabladet

Konsertbiljetter
Boka biljett till de nya 
Mellostjärnorna KAJ:s 
show Karar i arbeit på 
hemmaplan! Bibliotekets 
bokade biljetter har flyt-
tats till fredag 28.3.25 kl. 
19 i Vasa Elektriska Arena 
(Ishallen). Du som redan 
bokat har biljetten kvar! 
Meddela ifall nya datumet 
inte passar!

Hämta Stormossens väggal-
manacka i biblioteket! Den 
distribueras endast via bibli-
oteket och bokbussen!

Musikalresa
Musikalen Katrina på Wasa teater torsdag 
16.1.25 kl. 19.00. Boka biljett i biblioteket 
före jul!
Sally Salminens klassiker är dramatiserad 
av Kaisa Lundàn, Aila Järveläs nykompone-
rade musik ger nytt liv åt Katrinas berörande 
berättelse. På scenen Emma Klingenberg, 
Aila Järvelä, Ulriikka Heikinheimo och Senni 
Valtonen.
Förmånligt VIP-gruppris 33 €, bussavgift till-
kommer. Boka i biblioteket tel 06 3479140

Julens och nyårets öppettider i  
biblioteket och bokbussen

Biblioteket har normal öppethållning 
23.12 och 27.12. samt 30.12, nyårsafton 31.12 
är biblioteket öppet kl. 12-15. Däremellan 
stängt. År 2025 normal öppethållning 2-3.1.25 
och från och med 7.1.25, röda dagar så som 
nyårsdagen och trettondagen 6.1 stängt.
Bokbussen kör ännu vecka 51 måndag-ons-
dag, därefter uppehåll till vecka 3 på det nya 
året.

Sagostunderna, Bokcirkeln och Stickcafé 
återupptar sina träffa en bit in på nya året. 
Håll utkik efter info på sociala medier eller 
fråga oss i biblioteket!
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Tack alla för året som gått! 

Bibliotekspersonalen önskar alla en god jul och ett gott nytt år 2025!Bibliotekspersonalen önskar alla en god jul och ett gott nytt år 2025!
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Advents- och jultid
De vackraste julsångerna i Helenelunds byagård 
15.12 kl.18
Julafton kl.14 Julbön i kyrkan. Barnkören med-
verkar. 
Juldagen kl. 8 Julotta i kyrkan. Sång av kyrkokö-
ren. Efteråt glögg i kyrkan. 
Julannandag kl. 18 sjungs De vackraste julsång-
erna i kyrkan. Allsång, Free Spirits med Jan-Ola 
och Församlingskören medverkar. 
29.12 kl. 11 Högmässa i Molpe bykyrka.
6.1 kl. 11 Gudstjänst i Taklax bönehus.

Pastorskansliet julstängt 23.12.2024-6.1. 2025
Matutdelningen och kaffestund för mindre 
bemedlade undantagsvis fredag 27.12 kl. 10 
och 3.1.25 kl. 10 pga helgdagar.

MÅLTIDSGEMENSKAP
17.12 kl.11.00. För dej som annars oftast äter 
ensam! En gemenskapsbyggande träff för 
änkor, änklingar, frånskilda eller annars ensam. 
Vi äter beställd lunch, 12 €/person.  Anmälan till 
Hanna genast, det vill säga 13.12.24. 
Välkommen! 

JULFEST
Församlingens julfest 22.12 kl.11.00. Vi börjar 
med Gudstjänst i kyrkan, fortsätter med fint 
Luciaprogram av Finlands Lucia och därefter 
blir det risgrynsgröt, jultårta och samvaro i för-
samlingshemmet. Anmälan till gröten senast 
onsdag 18.12 till diakon Hanna 044 4101825.

PÅ GÅNG I JANUARI
Du, församlingsmedlem, som fyller 60 eller 65 
år under år 2025 är välkommen på 60 och 65 års 
träff i församlingshemmet 14.1. Personligt brev 
kommer på posten. 
24.1 Kvällscafé, gäst Mats Korsbäck som berät-
tar om sin senaste resa till USA. 

BALTIKUMVÄNNERNAS LOPPIS
BALTIKUMVÄNNERNAS LOPPIS har julstängt 
till 10.1.25. Då är du igen välkommen att 
handla, vi har till exempel ett stort utbud av 
skrinnskor.

TACK till...
• alla som engagerat sig, donerat och handlat på Bal-

tikumvännernas loppis under året! Små summor blir 
en stor hjälp, både på hemmaplan och i Estland.

• alla som donerat och engagerat sig för missionen 
och Gemensamt Ansvar under året. 

• alla som sjunger i församlingens körer! Ni förgyller 
verksamheten varje gång ni deltar!

• Korsnäs älgjaktlag för köttet till soppan på all hel-
gona. Tack till alla som engagerade sig och till alla 
matgäster! 

• Hultholms grönsaker, för deras regelbundna bidrag 
till mathjälpen.

• alla som bakade och hjälpte till på våffeldagen.
• Lions Club Korsnäs, Röda Korset i Korsnäs och Frimu-

rarna i Vasa för bidrag till julhjälpen. 
• alla som deltagit i olika slags verksamhet! 
Tusen Tack till Alla artister och till Alla, som på något sätt 
hjälpte till med diakonikonserten den 24.1. Hela 1500 € 
netto kom in under denna kväll! Ett mycket fint bidrag 

till diakonins julhjälp. 

Korsnäs kyrka 
22.12 kl.11.00

• Efter en kortare Gudstjänst kommer Lucia och tärnor 
in med sitt stämningsfulla program. 

• Glögg och pepparkaka utomhus. Serveras av 
Folkhälsan i Korsnäs r.f. 

• I församlingshemmet serveras risgrynsgröt och 
kaffe till självkostnadspris. Anmälan till gröten 
senast onsdag 18.12.24 till Hanna, 044 4101825. 

Korsnäs församling

VI ÖNSKAR ER ALLA EN FRIDFULL 
JUL OCH ETT VÄLSIGNAT NYTT ÅR!
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Julhälsning från Korsnäs 4H
Året närmar sig sitt slut och nytt år med ny verksamhet plane-

ras. Det nya året medför en del ändringar för oss. Verksamheten 
i lokalen på Norrbyvägen avslutas och vi kommer att samarbeta 
med bland andra Korsnäs UF och skolorna och ha våra kurser och 
klubbar där. Håll utkik i sociala medier, där kommer uppdatering-
ar med jämna mellanrum.

Från året minns jag mest vår Matskola, som var min första Mat-
skola, och som jag tyckte var riktigt rolig och också fisketävlingen 
som var ny för året med några trevliga timmar vid vattnet.

Medlemsavgiften är något som jag också måste nämna några 
ord om. För oss är själva avgiften naturligtvis ett välkommet till-
skott MEN, det är inte därför den är väldigt viktig för vår del. Ju 
flera medlemmar, barn och unga, vi har i föreningen desto mera 
bidrag från olika håll kommer in, så vi välkomnar alla nya med-
lemmar!

Jag hoppas också att kommande år rullar på lite bättre, att job-
ba med två eller fler arbetsgivare är som verksamhetsledare för 
4H inte det optimala, men kommunen är tyvärr för liten och ut-
budet av fritidsverksamhet för stort för att det ska gå att försörja 
sig enbart på 4H. Nya samarbeten med olika parter undersöks 
också.

Vi vill från 4H tacka alla kursdeltagare, sponsorer och alla som 
på olika sätt har samarbetat med oss under året, och hoppas på 
fortsättning kommande år!

God Jul och Gott Nytt År!
Styrelsen för Korsnäs 4H och  

verksamhetsledaren Yvonne

kunna hyra ut nattkvarter för Sankt 
Olavledens pilgrimsvandrare och 
övriga besökare i vår kommun. Guy 
Kronqvist och Jan-Erik Ravals sätter 
ut stolpar som märker ut pilgrims-
leden ännu i höst och under nästa 
år. Pilgrimsleden i Österbotten är 
485 km lång och går från Karleby 
till Vasa och från Sideby till Vasa, 
där pilgrimscentret finns i Trefaldig-
hetskyrkan. Leden förenas på västra 
sidan av Bottniska viken med St 
Olavsleden som startar i Sundsvall 
och går till Trondheim. Slutmålet för 
pilgrimsvandrarna är Nidarosdomen 
i Trondheim där helgonet St Olav är 
begravd.

En stämningsfull miljö
Prästgårdsmuseet, som erbjuder en 
stämningsfull miljö, hyrs ut för olika 
familjehögtider som vigslar, dop, 
minnesstunder, födelsedagar och 
släktträffar. Vi har nu bergsvärme så 
det går bra att hyra prästgårdsmu-

seet vintertid, då värmen numera 
är lätt att reglera. Välkomna att ta 
kontakt med Anita Ismark per tele-
fon 050-5181949 eller per e-post 
anita.ismark@gmail.com  

Välkommen med i föreningen
Välkommen med som medlem! Du 
stöder på det sättet föreningens 
arbete med att utveckla muse-
iområdet och att bevara präst-
gårdskulturarvet. Läs mer om vår 
verksamhet på vår hemsida www.
prastgardsmuseet.hembygd.fi Som 
medlemsförmån får du tidningen 
HEMBYGDEN som ges ut av Fin-
lands svenska hembygdsförbund. 
Du blir medlem genom att betala 
medlemsavgiften direkt till fören-
ingen FI51 5552 2520 0247 92. 
Medlemsavgiften 2025 är 20 euro. 
Föreningen Prästgårdsmuseet i 
Korsnäs framför ett stort tack till 
alla som på olika sätt stött fören-
ingens arbete under året. 

En riktigt God Jul och ett 
Gott Nytt År!

Korsnäs prästgårdsmuseum informerarKorsnäs prästgårdsmuseum informerar 

Pepparkaksdoft 
Barnen bakade pepparkakor i 
Prästgårdsmuseets kök tillsam-
mans med Benita Bernas, Kristina 
Ravals och Vivan Vesterback. En 
behaglig doft spred sig i hela präst-
gården precis som förr i tiden. Else 
Lundwall hade hand om barnens 
julpyssel inne i salongen. Där klipp-
tes och limmades det julgranspryd-
nader. Utomhus på museiområdet 
sålde Pontus Westmalm, Rose-Maj 
Friman, Dage Stenbäck och Jan-
Erik Ravals lotter, fågelbräden, 
saft och kakor. I år besöktes mark-
naden av representanter för en 
stiftelse. De njöt av den trivsamma 
marknadsstämningen trots regnet. 
I Hembygdsmuseet åts korngryns- 
och risgrynsgröt och i Prästgård-
smuseet serverades kaffe med 
russinkaka, julstjärnor och nygräd-
dade pepparkakor.

St Olavsleden
Nästa års projekt blir att renovera 
det gamla ”pannrummet” till ett 
badrum samt en mindre renove-
ring av det befintliga köket och 
pigkammaren. Det här görs för att 

F
ö
r
e
n

in
g
s
in

f
o
r
m

a
t
io

n

Den slutliga ruttmärkningen av St Olav
Ostrobothnia har påbörjats och i Korsnäs

med omnejd finns nu några skyltar
uppsatta! 

Information om St Olav Ostrobothnia - 
En europeisk pilgrimsvandringsled
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Vi vill tacka alla som tänker på oss och gläder 
oss med besök. Under året har vi fått många 
gåvor i form av frukter, bär, svampar, blom-
mor och material till pyssel.
Vi önskar er alla en fridfull jul och ett välsig-
nat gott nytt år!

God Jul
Folkhälsan i Korsnäs

önskar er en

O C H  E T T  G O T T  N Y T T  Å R

Ett tack till alla som deltog i våran motionskampanj i september. 
Det blev hela 1376 prestationer, kul!

Även ett extra TACK till alla sponsorer som möjliggjorde 
att vi kunde dela ut 21 st fina vinster.

Korsnäs Handelsträdgård, Korsnäs Baarin, Sale Korsnäs, 
Protein & Biceps, Strand-Mölle, Skärgårdens Skatter, Korsnäs Kommun,
Salong Må Bra, Korsnäs Blomster- och Begravningstjänst, Dermoshop,

FAB Molpe Strömmen, Stonebreaker, Polkuped kajak
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KKoommmmuunnkkaannsslliieett  hhåålllleerr  jjuullssttäännggtt

          mmåå  2233..1122,,  ffrree  2277..1122  oocchh  mmåå--ttii  3300--3311..1122  

  
TTeekknniisskkaa  aavvddeellnniinnggeenn  ddeejjoouurreerraarr  kkll  88--1155  ddeessssaa  ddaaggaarr  ppåå    

tteell::    005500  55991100  005566  

                                                                    ************************        

KKuunnnnaannkkaannsslliiaa  oonn  ssuulljjeettttuunnaa  

        mmaa  2233..1122,,  ppee  2277..1122  jjaa  mmaa--ttii  3300--3311..1122  
  

TTeekknniinneenn  oossaassttoo  ppääiivvyyssttääää  ssuulljjeettttuuiinnaa  ppääiivviinnää  

kklloo  88--1155  ppuuhh::  005500  55991100  005566  
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Tillsammans med Forststyrelsen utvecklar vi Finlands 
första storskaliga havsbaserade vindkraftspark i Korsnäs.
Läs mera på vattenfall.se/fossilfrihet

Tavoitteemme on fossiilivapaus
Yhdessä Metsähallituksen kanssa kehitämme 
Suomen ensimmäistä teollisen mittakaavan 
merituulivoimapuistoa Korsnäsiin.
Lue lisää osoitteessa vattenfall.fi/fossiilivapaus 

Vårt mål är fossilfrihet
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LIVSKRAFT
Korsnäsnejdens pensionä-
rers historik finns till salu 
på Korsnäs blomster- och 
begravningstjänst samt i 
Korsnäs bibliotek. Boken 
kostar 20 euro och är en 
lämplig julklapp!
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ÖPPET I JUL O NYÅRSHELGEN
Sö 22.12 kl. 13-17
Må 23.12 kl. 9-18
Julafton kl. 9-12

Nyårsafton kl. 9-15

Övriga tider självbetjäning

Affären fylld med blommor och julgåvor

VÄLKOMNA till
KORSNÄS BLOMSTER

Kyrkobyvägen 59

Tel. 050 5740 464  / 06 3641 410

GOD JUL o GOTT NYTT ÅR !

LIVSKRAFT!

KORSNÄSNEJDENS PENSIONÄRER rf

I samband med Korsnäsnejdens 
Pensionärers jubileumsår plante
rades ett äppelträd vid Prästgårds
museét i Korsnäs. Äppelsorten 
heter Sävstaholm, Malus Domes
tica. Äppelsorten ger sötsyrliga 
äppel med god arom och härstam
mar från Sävsta slott i Sverige. 
Sorten uppkom på 1830talet 
och moderträdet, som är fridlyst 
sedan 1921, står fortfarande kvar i 
Vingåker.   

40
KORSNÄSNEJDENS PENSIONÄRER 
RF, SOM GRUNDADES 1984, FIRAR 40 
ÅR 2024. GEMENSKAP VID TRÄFFAR, 
RESOR OCH FÖRE LÄSNINGAR GENOM-
SYRAR VERKSAMHETEN LIKSOM ATT 
AKTIVT VARA EN DEL AV SVENSKAP 
PENSIONÄRS FÖRBUNDET OCH DERAS 
ÖSTERBOTTNISKA DISTRIKT. 

KORSNÄSNEJDENS PENSIONÄRER RF 
ÄR EN LIVSKRAFTIG FÖRENING MED 
MÅLET ATT ARBETA FÖR PENSIONÄ-
RERNAS OCH FÖR BYGDENS BÄSTA. 
DÄRFÖR HAR OCKSÅ DEN HÄR BOKEN 
FÅTT TITELN LIVSKRAFT!

1984 - 2024



KORSNÄSKORSNÄSNyttNytt

30

L
io

n
s
 j

u
l
h

ä
s
n

in
g
a
r

LC Korsnäs tackar för understöd till vår hjälpverksamhet 

God Jul och Gott Nytt År 
önskar följande företag och organisationer   

 

     Korsnäs Kommun 

 

OK Kate -  säkraste filttaket i Finland 

 
 

Bokföringsbyrå Molpe 
 AL Consulting 

041-3141947 

 

 

 Norrback Peter & Niklas 
Petalax 

Matpotatis året runt 

 
 

 

 

Ky L. Enberg Kb 
Korsnäs Bokföringsbyrå 
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LC Korsnäs tackar för understöd till vår hjälpverksamhet 

God Jul och Gott Nytt År 
önskar följande företag och organisationer   

 
 

Westbergs 
Handelsträdgård 

 

 
  

Inderfjärdens Trädgård 
 

Korsnäs Blomster 

 

 
 

 
 

 
 

 
God Jul och Gott Nytt År 

tillönskar jag er. 
 
 

Anders Norrback 
Riksdagsledamot  

 

 

TAXI Kjell Rönnback 
Korsnäs 

0500-363859 
 

 
 

Leg. Massör 
Carina Kronholm 

050-3381036 

 

Thomas Smeds 
Bränsleförsäljning 

0400-568947 

 
Bokföringsbyrå Junic 

 
 

 

M. Aspbäck Kb  
GODSTRANSPORT 

0400-368051 

 

 

 
 

      Taklax El Ab 

 
Björkbloms Taxi o Buss bilar 

1+8,1+19,1+26  
ordnar även mindre gruppresor 

 

TAXI Kaj Holm 
Molpe 

050-5170123 

 
Team Åkersten Ab 
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LC Korsnäs tackar för understöd till vår hjälpverksamhet 

God Jul och Gott Nytt År 
önskar följande företag och organisationer   

 
 

Firma K. Rusk 
                             

 

                                 Där var du finns. 
            Korsnäs 

                     Närpes Golv 
                             0400-955317 

                             www.narpesgolv.fi 

 
Ekofrisör-Städtjänster 

Mia’s Klipp & Städ 
Mia Ahlholm 
050-5404337 

Flatgrundsvägen 68  Molpe 

  

       
 

Kusten’s Bygg, Mål o Kakel 
Harrström 

050-3423341 

 

 

 

Korsnäs församling 
kansliet öppet ti/to 9-12 

www.korsnasforsamling.fi 
 

 

 
 

LÖSNINGAR FÖR ETT GRÖNT OCH 
MILJÖVÄNLIGT JORDBRUK 

LANTBRUKSDRÖNARE, VINDTURBINER M.M. 
 

www.greenfarmer.fi 

 
Bergfolk Car Service 

          050-3218370 
          050-5700698 

  
 
 
www.hfbryggan.fi      041-4426771 
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LC Korsnäs tackar för understöd till vår hjälpverksamhet 

God Jul och Gott Nytt År 
önskar följande företag och organisationer   

 
  

Pistol Jonas 
Maskinentreprenad 

050-4688556 

Korsnäs Glas-service 

 
 

 

 

  

Växthus 
Thomas Vestberg &  
Therese Smedback 

Crosstable 
Rainer Bystedt 

önskar alla korsnäsbor 
en God Jul och ett Gott Nytt År. 

 

 
VÄSTGOTT - Fisketillbehör 

Fredrik 
050-5524779 

Kents Elservice 
 

Tack till våra kunder! 

Transport  Westerlund Kennet 
 

transport.westerlund@gmail.com 
 

050-4310658 

          JORDGUBBAR 
Naturgödslade, inga 
bekämpningsmedel 

SYRÉN PETALAX 
0400-369224, 040-8268867 

 
 

 
 
 

                         MOLPE 

           Jan-Ove Sandman 
Vedförsäljning 
040-9104023 

Mirzas  
Jobbservice 

Storsveds Sopservice
 

 

Kronstrands Bilmåleri
 

 
Ditt Dörrteam Från Närpes 
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LC Korsnäs tackar för understöd till vår hjälpverksamhet 

God Jul och Gott Nytt År 
önskar följande företag och organisationer   

 

Korsvind Oy 

 

  

 

 

 

 
 
 
 

www.mrmotors.fi 
06-3641102 

 

  Meris Teamwork 
 

 

 

 
 

Elinstallationer och Service | Elplanering | Lagerbutik 
tommy@taelektriska.fi tel. 050 592 3478 

 

 

TA Elektriska Kb 
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KORSNÄS LIONS INFORMERAR
Lions stipendiater

23 stipendiater får var sitt stipendium på 50 euro från ungdomsfonden.
Anna Backgren, Oliver Backholm, Oscar Björkqvist, Joel Blomqvist, Rikard Fors, Jennie Färm, 

Magdalena Granqvist, Amanda Holtlund, Jonathan Honkanen, Isak Häggvik, Saga Ingi, Belinn 
Lindeqvist, Benny Lindeqvist, Hampus Mattans, Jonas Nilsson, Dennis Nygran, Mathias Rönn-
holm, Emma Sandholm, Elvira Söderlund, Adelina Udd, Johanna Vägar och Lucas Westerholm.

Korsnäs Lions tackar
Korsnäs Lionsklubb tackar alla som under året understött vår verksamhet och önskar God Jul 

och Gott Nytt År.
LC Korsnäs/Lis-Britt Södergran

LC Korsnäs tackar för understöd till vår hjälpverksamhet 

God Jul och Gott Nytt År 
önskar följande företag och organisationer   

 
 

Städservice 
Granqvist & Åkerblom 
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Tämän sanottuani haluan myös huomauttaa, että 
elämme hyvin epävarmoja aikoja mitä tulee yleiseen 
taloudelliseen tilanteeseen ja geopoliittiseen maail-
mantilanteeseen. Meihin vaikuttavat merkittävästi 
korkojen nousu, inflaatio ja yleinen kustannusten 
nousu monilla aloilla. Lisäksi hyvinvointialueiden 
heikko taloustilanne näyttää kohdistuvan harva-
an asuttuihin alueisiin muita enemmän. Tämä käy 
ilmi ehdotuksista vähentää palveluita Korsnäsista 
ja ilmoituksista kiinteistöistä, joita ei enää vuokrata 
1.1.2026 lähtien.

Ehdotus koskien vuoden 2025 talousarviota ja vu-
osien 2026–2027 taloussuunnitelmaa voidaan silti 
luokitella vahvaksi budjetiksi ja taloussuunnitelmak-
si. Saimme alustavat ennusteet verotuloista ja val-
tionosuuksista, jotka näyttävät hyviltä. Mutta koska 
työttömyys eri toimialoilla näyttää samanaikaisesti 
kasvavan, niin kunnanhallitus piti parempana eh-
dottaa varovaisempaa linjaa.

Työvoima- ja elinkeinotehtävien suuri uudistus, 
kun ne siirretään ELY-keskuksilta kunnille 1.1.2025 
alkaen, tuo kunnille sekä lisää tehtäviä että lisää val-
tionosuuksia. Korsnäs kuuluu Pohjanmaan työlli-
syysalueeseen, jossa Vaasa on isäntäkuntana, ja ko-
ska kyseessä on uusi annettu tehtävä tilanteessa, kun 
alueen työttömyys on nousussa, tuntuu järkevältä 
aloittaa ensimmäinen toimintavuosi hienoisella va-
rovaisuudella.

Talousarvioehdotus 2025
Talousarvioehdotuksessa arvioimme kokonaistoi-

mintatuotoiksi 4,47 (4,35) miljoonaa euroa ja koko-
naistoimintakuluiksi 10,64 (10,1) miljoonaa euroa, 
sekä toiminnan nettotulokseksi runsaat 6,17 (5,78) 
miljoonaa. Sekä tulot että kulut kasvavat verrattuna 
suluissa oleviin vuoden 2024 talousarviolukuihin, 

Korsnäsin kunnan talousar-
vio 2025 ja taloussuunnitelma 
2026–2027

Korsnäsin kunnanvaltuusto käsitteli kunnanhallituksen ehdotuksen 
talousarviosta ja taloussuunnitelmasta kokouksessaan 11.11.2024. Vuo-
den 2022 ja 2023 tilinpäätösten myönteisten tulosten jälkeen näyttää sil-
tä, että suotuisa trendi jatkuu. Nyt, ollessamme joulukuun alussa, alusta-
vat ennusteet näyttävät mahdollista ylijäämätilinpäätöstä myös vuodelta 
2024.  Vuoden 2025 talousarviokin on laadittu varovaisella ennusteella 
ylijäämästä tulevaltakin vuodelta.

joten vuoden 2025 budjettia ei voida kutsua säästö-
budjetiksi, vaikka myös meillä Korsnäsissa on aihetta 
tarkastaa toimintaamme.

Pikaisesti laskettuna kunta menettää vuonna 2026 
vähintään 300 000 euroa vuokratuloina, kun hyvin-
vointialue lopettaa tiettyjen kunnan kiinteistöjen 
vuokraamisen. Lisäksi tulonmenetystä voi syntyä, 
kun muita kiinteistöjä yhtiöitetään.

Mitä kuntaan jäävään toimintaan tulee, niin kus-
tannusten kasvu on reipasta myös vuonna 2025, mikä 
ei voi jatkua, mutta perusopetuksessa ja varhaiskas-
vatuksessa on juuri tällä hetkellä suuria tarpeita.

Kuten yllä olevista luvuista ilmenee, niin kunnil-
le suuntautuvassa verotilitysjärjestelmässä on ollut 
hieman rytmihäiriöitä. Se näkyy pienempinä verotu-
loina vuoden 2020 tilinpäätöksessä, mutta korjatti-
in vuoden 2021 tilinpäätökseen. Korsnäsin kunnan 
vuoden 2022 verotuotot päätyivät suunnilleen samal-
le tasolle kuin 2021 ja vuodesta 2023 lähtien ne eivät 
voi enää vertalukelpoisia, koska suuri osuus verotuo-
toista menee uudelleen jakoon hyvinvointialueiden 
rahoitukseen.

Valtionosuusjärjestelmä muuttui radikaalisti vuon-
na 2023, ja sosiaali- ja terveydenhuollolle laskettavat 
valtionosuudet siirretään suoraan hyvinvointialu-
eille.  Kuntien vuodesta 2023 lähtien saamat valtio-
nosuudet ovat rahoitusta kuntien lapsille ja nuorille 
sekä Korsnäsin osalta myös suuri osa verotäyden-
nyksiä ja järjestelmämuutosten korvauksia. Vuonna 
2025 kunnan peruspalvelun valtionosuus kasvaa 354 
t€ sen seurauksena, että työllisyysuudistuksen rahoi-
tus tulee kunnille suoraan valtionosuuksina.

Investoinnit 
Mitä tulee vuoden 2025 talousarviossa oleviin in-

vestointeihin niin voimme todeta, että suurimpia 

KORSNÄSINKORSNÄSINUutisetUutiset
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investointihankkeita ovat Kirkonkyläntien uusi pääl-
lyste sekä tievalaistuksen saneeraus. Se on oikeastaan 
hanke, joka piti toteuttaa jo 2024, mutta kun suunnit-
telun alkaessa hanke laajeni, niin sen vuoksi se siir-
rettiin vuoteen 2025.

Toinen merkittävä hanke on vanhan kunnantalon 
tontin tulevan rakentamisen suunnittelun edistämi-
nen. Suunnittelukustannukset ovat investointiosassa, 
kun taas se, mikä näkyy vuonna 2025, nimittäin itse 
purkutyö, on budjetoitu teknisen osaston talousar-
viossa käyttökustannuksiksi.

Vesi- ja viemärilaitokselle on suurempi investointi-
kokonaisuus vuodelle 2025 toiminnan turvaamisek-
si ja toivottavasti vähentää vesivuotojen aiheuttamia 
häiriöitä, joita on vaikea löytää. 

Vuoden 2025 investointimenot ovat yhteensä 1,085 
miljoonaa euroa. Investoinnit vastaavat poistojam-
me, ja tavoitteena on vähentää velkataakkaa mahdol-
lisuuksien mukaan.

Velkaantuneisuus
Kunnan velka on hyväksytyn talousarvioehdotuk-

sen myötä 5.363.000 euroa, mukaan lukien sisäiset 

lainat, mikä tarkoittaa noin 2 655 euron velkaa asu-
kasta kohden.

Korsnäsin kunnan tavoitteena on olla turvallinen 
ja perheystävällinen kunta, jossa on hyvinvoiva vä-
estö ja kasvava määrä työpaikkoja. Näemme lähiv-
uosina suuria muutoksia   palveluissa, joita olemme 
tottuneet saamaan kunnasta, kun suuri osa niistä on 
nyt siirretty hyvinvointialueelle. Toiveenamme on, 
että voimme säilyttää hyvän palvelutason myös jat-
kossa ja että voimme elää hyvää elämää Korsnäsissa.

Haluan myös antaa suurkiitoksen kaikille reippail-
le korsnäsilaisille, jotka esimerkillisesti huolehtivat 
siitä, että meillä kuluneena vuonna saattoi olla me-
nestyvä ja yritteliäs kunta. Suuri kiitos myös kunnan 
henkilöstölle jatkuvasta hyvästä työstä yksiköissäm-
me ja luottamushenkilöillemme, jotka vastaavat siitä, 
että kunnan toiminta on kestävää ja hyvää kuntalai-
sillemme.

Rauhallista Joulua ja Hyvää Uutta Vuotta!
Christina Båssar
Kunnanjohtaja

Korsnäs laskee veroa v. 2025
Kuntalain mukaan valtuuston on viimeistään 

talousarvion hyväksymisen yhteydessä päätettävä 
kunnan tuloveroprosentista. Korsnäsin kunnan 
tuloveroprosentit vuosina 2019–2024 ovat olle-
et seuraavat: 2019–2021: 21,50 %, 2022: 22,00 %, 
2023: 9,36 % ja 2024: 9,30 %.

Vuonna 2023 tuloveroprosenttia alennettiin 12,64 
prosenttiyksikköä sosiaali- ja terveydenhuollon sekä 
pelastustoimen uudistuksen myötä. Kunnan tulo-
veroprosentti on määritettävä 0,10 prosenttiyksikön 
tarkkuudella. Tarkistuksen ollessa + 0,10 % tarkoittaa 
se Korsnäsin osalta   noin 34.000 euroa vuositasolla.

Vuotta 2025 koskien valtio ilmoitti kunnalli-
sverotuksessa tehtävien ansiotulovähennysmahdol-
lisuuksien pienentyvän. Sen seurauksena kuntien 
verotulojen arvioidaan lievästi kasvavan, samalla kun 
kunnille maksettavat korvaukset valtionosuuksien 
veromenetyksistä pienenevät. Tarkoituksena on ka-
ventaa nimellisen veroasteen ja todellisen veroasteen 
välistä eroa kuntaverotuksessa. Tämä tarkoittaa, että 
veronmaksaja vuorostaan huomaa veronkorotuksen 
tuloistaan vähennysmahdollisuuksien pienentyessä. 
Tämän kompensoimiseksi voi olla perusteltua alen-
taa hieman kuntaveroa.

Kunnanvaltuusto päätti 11.11.2024 laskea vuoden 
2025 tuloveroprosentin 9,20 prosenttiin.

Vuoden 2025 kiinteistöveroprosentit
Kiinteistöverolain mukaan kiinteistövero on 

maksettava vuosittain kiinteistön arvon perusteel-
la. Kiinteistövero ei koske metsää eikä maatalous-
maata, mutta käsittää maatilojen tuotantoraken-
nukset.

Kiinteistövero maksetaan sille kunnalle, jossa kiin-
teistö sijaitsee. Kiinteistöveroprosentit vahvistetaan 
prosentin sadasosan tarkkuudella.

Korsnäsin valtuusto vahvisti 11.11.2024 vuoden 
2025 kiinteistövero. Ainoa muutos oli, että muiden 
kuin vakituisten asuinrakennusten kiinteistövero-
prosentti korotetaan 1,60 prosenttiin. Talousarvio-
laskelman mukaan Korsnäsin kunta saa noin 877.000 
euroa kiinteistöverona.

Vuoden 2025 kiinteistöveroprosentit ovat seuraa-
vat:

• Yleinen kiinteistöveroprosentti rakennuksille 1,00 %
• Yleinen kiinteistöveroprosentti maapohjalle 1,30 %
• Vakituiseen asumiseen käytettävä asuinrakennus 0,55 %
• Muu kuin vakituiseen asumiseen käytettävä asuinraken-

nus 1,60 %
• Rakentamaton rakennuspaikka (kiinteistöverolain 12 a 

§) 0,00 %
• Yleishyödyllisen yhteisön rakennukset (13 a §) 0,00 %
• Yleishyödyllisen yhteisön maa-alueet (13 a §) 0,00 %
• Tietyt 14 §:ssä tarkoitetut laitokset (Voimalaitos) 3,10 %
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Valtuutettujen määrää vähennetty
Korsnäsin nykyisessä valtuustossa on 21 jäsentä. 

Kunnan täysivaltainen valtuusto päättää valtuus-
ton jäsenten määrästä. Pariton määrä valtuuston 
jäseniä valitaan kunnan asukasmäärän mukaan.

Seuraavaa, 1.6.2025 alkavaa valtuustokautta var-
ten on valtuutettujen määrä ilmoitettava ennen vaa-
livuotta edeltävän vuoden päättymistä, ts. viimei-
stään 31.12.2024.

Valtuuston kokouksessa 11.11.2024 Rkp-ryhmän 
puheenjohtaja Sven-Erik Bernas ehdotti, että kun-
nanvaltuuston jäsenten määräksi vahvistetaan 19. 
Valtuusto hyväksyi Rkp-ryhmän ehdotuksen yksi-
mielisesti.

Valtuusto päätti siten yksimielisesti, että Korsnäsin 
valtuusto koostuu 19 valtuutetusta valtuustokaudel-
la, joka alkaa 1.6.2025.

Toiminta-avustukset vuonna 2025
Yhdistysten ja järjestöjen toimintatukeen tarkoi-

tettuja määrärahoja merkitään kunnan talousar-
vion eri kustannuspaikoille. Kunnanhallitus päätti 
4.11.2024 budjetoida 14.200 euroa vuoden 2025 ta-
lousarvioon. Avustukset maksetaan laskua/maksa-
tushakemusta vastaan. Asia viedään edelleen asiano-
maisille lautakunnalle, joka jakaa avustukset vuoden 
2025 hyväksytyn talousarvion mukaisesti.
• Korsnäs Företagare (Korsnäsin yrittäjät) r.f.: 1600 €
• Österbottens Fiskarförbund (kalastajaliitto) r.f.: 1000 

€ 
(kalojen istutukseen enintään 50 %, enintään 500 €/
kylä)

• Svenska Finlands Folkting: 200 €
• Föreningen Folkhälsan i Korsnäs r.f.: 5700 €
• Suomen ruotsinkielinen 4H/ Korsnäs 4H: 3500 €
• Korsnäsin Pappilamuseoyhdistys: 2000 €
• Frontveteranföreningen Kamraterna (sotaveteraanit) 

r.f.: 200 €

Stipendirahastot
Syyslukukaudeksi 2024 Silverbergin stipendira-

hastosta avustusta haki 28 opiskelijaa. Kaksi opis-
kelijaa jätti hakemuksensa myöhässä, ja yksi ei 
täydentänyt hakemustaan määräaikaan mennessä. 
Muut 25 täyttivät ehdot, ja heille voidaan myöntää 
stipendi.

Kunnanhallitus myönsi 4.11.2024 jokaiselle stipen-
diaatille 350 euron stipendin.

Vain yksi opiskelija haki stipendiä Korsnäsin kun-
nan stipendirahastosta syksyksi 2024. Kunnanhalli-
tus päätti 4.11.2024 jakaa 150 euron stipendin syys-
lukukaudeksi 2024 Emma Sandholmille.

Harrströmin päiväkodin  
toiminnan muutos 

Sivistyslautakunta tarkasteli lapsi- ja oppilasti-
laston alustavaa ennustetta. Harrströmin päivä-
kodin laskeva ennuste osoittaa lapsiluvun olevan 
alhainen.

Jotta kolme kyläkoulua voidaan säilyttää niin kauan 
kuin mahdollista, niin strategiana on vahvistaa näitä 
kouluja integroimalla esikoulu kouluihin silloin, kun 
oppilasryhmät pienenevät silloisen oppilasennusteen 
mukaisesti.

Sivistyslautakunta hyväksyi 29.10.2024, että Harr-
strömin päiväkodin varhaiskasvatustoiminta jatkuu 
sillä vaatimuksella, että myös täydentävä varhais-
kasvatus sekä aamu- ja iltapäivätoiminta jatkuvat 
samassa rakennuksessa. Tämä vaatii puolestaan lisää 
yhteistyötä henkilöstön ja yksiköiden kesken. Syksy-
stä 2025 alkaen suljetaan kaksi toimitilaa, ja lounas 
ehdotetaan valmistettavaksi Kottebon päiväkodissa 
ja kuljetetaan Harrströmin päiväkotiin. Raaka-aine-
et aamiaista ja välipalaa varten hankitaan Kottebon 
keittiön kautta, mutta ne valmistetaan Harrströmin 
päiväkodissa päiväkotilapsille, täydentävän varhais-
kasvatuksen lapsille sekä aamu- ja iltapäivätoimin-
taan. Tätä koskevat mahdolliset henkilöstöjärjestelyt 
käydään läpi erillisissä muutosneuvotteluissa.

Kunnanhallitus hyväksyi 4.11.2024 sivistyslauta-
kunnan esityksen Harrströmin varhaiskasvatuksen 
laajuutta koskevista toimintamuutoksista.

Vanhan kunnantalon tontin  
suunnittelutoimikunta

Uusi kunnantalo valmistui ja otettiin käyttöön 
keväällä 2023. Ehdotuksen mukaan vanhaan kun-
nantaloon liittyvä asuinrakennus puretaan ja kor-
vataan uudisrakennuksella. Tätä tarkoitusta var-
ten tulee nimetä uusi suunnittelutoimikunta.

Tekninen lautakunta ehdotti 1.10.2024 kunnanhal-
litukselle suunnittelutoimikunnan valitsemista van-
han kunnantalon tontin suunnittelua varten.

Kunnanhallitus perusti 4.11.2024 suunnittelutoi-
mikunnan vanhan kunnantalon tontin suunnittelua 
varten. Toimikunnan jäsenet ovat Johanna Juthborg, 
Anna-Lena Kronqvist, Amanda Åkersten, Håkan 
Wester, Jonne Yli-Ikkelä ja Dan-Anders Rosendahl 
sekä tekninen päällikkö, kiinteistöinsinööri ja kun-
nanjohtaja. Tekninen päällikkö toimii työryhmän 
koollekutsujana ja valmistelijana, ja kiinteistöinsi-
nööri toimii työryhmän sihteerinä.
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Hyvinvointialue- ja kuntavaalien 
2025 äänestyspaikat

Yleisten vaalien edellä kunnanhallitus päättää 
kunnan yleisistä ennakkoäänestyspaikoista ja ää-
nestysalueiden äänestyspaikoista vaalipäivänä. 
Tiedot on rekisteröitävä hyvissä ajoin ennen vaale-
ja kansalliseen äänestyspaikkarekisteriin.

Vaalilain 9 §:n mukaan kunnanhallituksen on pää-
tettävä kunnan ennakkoäänestyspaikkojen määrästä 
ja sijainnista. Ennakkoäänestykset laitoksissa ja ko-
tiäänestyksenä hoitaa tarkoitukseen valittu vaalitoi-
mikunta.

Äänestyspaikat
Kunnanhallitus päätti 4.11.2024, että vaalipäivänä 

13.4.2025 käytössä olevat äänestyspaikat ovat:
Nro 1  Moikipää: Moikipään koulu, Sjövägen 49
Nro 2  Korsnäsin kirkonkylä: Kunnantalo, Silverbergintie 21
Nro 3  Harrström: Harrströmin päiväkoti, Vanha Rantatie 193 A
Nro 4  Taklax: Taklaxin koulu, Taklaxintie 620

Ennakkoäänestyspaikka
Kunnanhallitus päätti, että kunnan yleinen ennak-

koäänestyspaikka on Korsnäsin kunnantalolla, Sil-
verbergintie 21.

Kirkonkyläntien talvikunnossapito
Tekninen toimi neuvotteli Transport K. Wester-

lundin kanssa Korsnäsin Kirkonkyläntien talvik-
unnossapidosta talvella 2024–2025.

Tekninen lautakunta päätti 29.10.2024, että Trans-
port K. Westerlund hoitaa Kirkonkyläntien talvikun-
nossapidon talvella 2024–2025. Hinta on 4250 € alv 
0 % / kausi.

Pakolaisten vastaanotto ja päätös 
kuntapaikoista

ELY-keskus lähetti kyselyn Pohjanmaalla pako-
laisten vastaanottovalmiudesta ja valmiudesta tar-
jota kuntapaikkoja. ELY-keskus solmii sopimukset 
kuntien kanssa pakolaisten ohjaamisesta kuntaan.

Kunnanhallitus hyväksyi 4.11.2024 ELY-keskuksen 
kanssa tehtävää sopimusta varten laaditun ehdotuk-
sen ja ilmoittaa, että kunnalla on valmius myöntää 
kuntapaikkoja tilapäistä suojelua kunnasta hakeneil-
le. Kunta pystyy vastaanottamaan noin 10 henkilöä 
vuodessa, sopivien asuntojen saatavuuden mukaan. 
Tällä hetkellä vapaiden asuntojen vähyys rajoittaa 
kunnan mahdollisuutta ottaa vastaan suurempia ry-
hmiä kiintiöpakolaisia.

Vuoden kuntoilija
Sivistyslautakunta valitsi kokouksessaan 

26.11.2024 Charlotte Stenin, Korsnäsista, vuoden 
2024 kuntoilijaksi.

Charlotte on aktiivinen liikkuja, jonka ohjelma 
on monipuolinen. Tällä hetkellä hän käy uimassa 
kerran viikossa, jolloin hän harrastaa joko syvävesi-
harjoittelua kelluntavyöllä, yksilöllistä vesijumppaa 
uimahallin tarjoamien ohjelmien avulla tai tavallis-
ta uintia. Pari kertaa viikossa hän käy kuntosalilla 
ja täydentää sitä kävelylenkeillä. Toisinaan päivään 
kuuluu sekä kävely että kuntosalilla tai uimahallissa 
käynti. Kesäisin hän pyöräilee luonnossa.

”Liikunta tekee minut iloiseksi ja voin hyvin”, Char-
lotte sanoo ja kertoo, että liikunta auttaa häntä muun 
muassa pitämään selkäkivut poissa. Charlotte on 
hyvä esikuva kaikille arjen liikunnan aloittamiseen ja 
ylläpitämiseen.

Vuoden kuntoilijan palkitsevat kunta, Vaasan 
Osuuspankki ja Pohjanmaan Liikunta ja Urheilu.

Vuoden urheilustipendiaatit
Korsnäsin kunta palkitsee vuosit-

tain hyviä urheilusaavutuksia stipendillä. 
Stipendit annetaan seuraavasti:

200 € SM-kulta tai parempi
100 € SM-sijoitus 2–3 tai PM-sijoitus 4–6
60 € liittojen (FSS, SFI ym.) mitali tai SM-sijoitus 

4–8
Tänä vuonna stipendin saavat seuraavat urheilijat: 

Hugo Helgas, Moikipää (enduropyöräily), Amanda 
Vesterback, Taklax (kiekonheitto), Wilma Backholm, 
Harrström (kiekonheitto), Hurija Hodzic, Korsnäs 
(jalkapallo), Elwin Fröding, Moikipää (jalkapallo ja 
hiihto) ja Joel Blomqvist, Korsnäs (kiekonheitto).

Vuokrankorotus 2025
Kunnan asuin- ja osittain liiketilojen vuokrasopi-

muksia tarkistetaan elinkustannusindeksin perus-
teella. Elinkustannusindeksin muutos lokakuusta 
2023 lokakuuhun 2024 osoittaa 1,08 % nousua.

Tekninen lautakunta päätti 19.11.2024, että kunnan 
asuntojen ja saman indeksitarkistuksen piirissä ole-
vien liiketilojen vuokria korotetaan 1,08 % 1.1.2025 
lähtien.

KORSNÄSINKORSNÄSINUutisetUutiset
K

o
r
s
n

ä
s
in

 U
u

t
is

e
t



K
o
r
s
n

ä
s
in

 U
u

t
is

e
t

KORSNÄSINKORSNÄSINUutisetUutiset

Siirry helppoon ja turvalliseen e-laskuun!
E-lasku on sähköinen lasku, joka lähetetään verkkopankkiisi, perinteisen postitse tulevan 
paperilaskun sijaan. E-lasku on turvallinen tapa ottaa vastaan ja maksaa laskuja.
Jos haluat välttää paperilaskuista veloitettavan 5,06 euron käsittelymaksun, niin voit siirtyä käytt-
ämään e-laskua.
Tee näin aloittaaksesi e-laskun käytön:
1. Tee sopimus e-laskuista verkkopankissasi.
2. Valitse Korsnäsin kunta laskuttajalistalta. Huomaa, että valittavana on kaksi eri sopimusta: yksi 

vesi- ja jätevesilaskutusta varten ja toinen muita Korsnäsin kunnan laskuja varten.
3. Etsi viimeinen viitenumero ja oma asiakasnumerosi laskusta, jonka haluat rekisteröidä e-laskuksi.
4. Vesi-/jätevesilaskutusta varten tarvitaan viitenumero ja myyjän viite.
5. Kun me pankissasi olemme vastaanottaneet antamasi valtakirjan, lähetämme jatkossa laskut suo-

raan verkkopankkiisi. Sinun tarvitsee vain tarkistaa lasku ja hyväksyä sen maksaminen tililtäsi. 
Vaihtoehtoisesti voit valita automaattisen maksamisen, jolloin maksu otetaan tililtäsi automaatti-
sesti eräpäivänä.

Talousosasto
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